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Konec junija letos so se zbrali jugoslovanski komunisti na svojem kongresu — trinajstem 
po vrsti — da bi se pogovorili o dosedanjem delu in sprejeli načrte za vnaprej. Ta sestanek je 
bil v Beogradu, kjer v zadnjem času potekajo takšni dogovori tako jugoslovanskega kot 
mednarodnega pomena. Sava Center je mesto, kjer je možna kvalitetna organizacija 
kongresnih prireditev vseh vrst. 

Vse bolj aktualno je v zadnjem času je Vidoje Zarkovič med drugimi dejal o 
predvsem kritično obravnavati vse
bino podobnih sestankov. Že v pripra
vah na 13. kongres ZK.I sem se tega 
zavedal in ni mi bilo lahko oditi na 
sestanek jugoslovanskih komunistov. 
Pred odhodom sem razmišljal o tem, 
kaj naj bi po mojem mnenju bilo 
osrednje vprašanje, ki ga mora ta 
kongres najbolj poudariti in ga tudi 
določno opredeliti kot nalogo vseh 
jugoslovanskih komunistov in delov
nih ljudi ter občanov Jugoslavije. 
Sedaj, ko nam ne gre dobro; v času, ko 
nas tarejo mnoge težave; ko so nosilci 
teh težav tako med nami kot tudi 
številni sovražniki zunaj nas, je po 
mojem mnenju najhujši izraz teh težav 
inflacija. 

Padec vrednosti dinarja kaže, da 
nismo dobri gospodarji. Nisem med 
tistimi, ki menijo, da naši ljudje ne 
znajo delati. Prepričan sem, da velika 
večina delavcev pri nas želi in hoče 
dobro opraviti svoje delo. To pri
pravljenost je treba bolj spoštovati in 
ji omogočit i , da bo prišla do popolne
ga izraza tako v organizacijah združe
nega dela, krajevnih skupnostih in v 
vseh sredinah našega samoupravnega 
socialističnega sistema. 

Še posebej pozorno sem zato spre
mljal uvodni referat na kongresu, kjer 

teh vprašanjih tudi naslednje: 
»Visoka inflacija je danes eden 

naših največjih problemov. Degradira 
naš sistem, slabi možnosti in zma
njšuje rezultate naših naporov za 
povečanje izvoza in kvalitativnih 
faktorjev gospodarjenja, znižuje živ
ljenjski standard delavcev in najsiro-
mašnejših družbenih slojev ter prelaga 
breme boja za ekonomsko stabiliza
cijo domala izključno na njihova 
pleča. Zato je obrzdanje inflacije eden 
najbistvenejših pogojev za izhod iz 
ekonomske krize ter za uresničevanje 
ciljev in nalog razvojne in ekonomske 
politike. Naša aktivnost za obrzdanje 
inflacije mora biti kompleksna in 
usmerjena v odpravljanje vseh vzro
kov zanjo. Potreben je vseobsegajoč 
protiinflacijski program ukrepov in 
aktivnosti od temeljne organizacije 
združenega dela do federacije. Zveza 
komunistov se mora zavzeti za to, da 
bodo v boj proti inflaciji vključena vsa 
sredstva ekonomske politike in gospo
darskega sistema ter mobilizirane vse 
družbene sile. 

Za obrzdanje inflacije je bistvenega 
pomena, da povečamo proizvodnjo, 
izvoz in dohodek ter odločneje 
razbremenjujemo gospodarstvo veli
kanskih stroškov družbene režije. 

Hitreje moramo realizirati predvidene 
ukrepe finančne konsolidacije gospo
darstva in bank, zmanjšati zadolže
nost gospodarstva z reprogramira
njem njegovih dolgov ter poiskati 
učinkovitejše rešitve za olajšanje 
težkega bremena tečajnih razlik. Čim 
prej moramo pretrgati s prakso, da več 
trošimo kakor ustvarimo. Vzporedno 
s tem pa je potrebno učinkoviteje ure
sničevati politiko družbene kontrole 
rasti cen." 

Če me spomin ne vara, je novi 
predsednik Zveznega izvršnega sveta 
Branko Mikulič ob svojem nastopu 
zagotovil, da bo zvezna vlada obrz
dala visoko stopnjo inflacije in da to 
šteje med svoje najpomembnejše 
naloge. Soglašam z zahtevo komu
nistov, izrečeno na 13. kongresu, da 
moramo storiti vse, da to hudo težavo 
odločneje odpravimo. Rekel bi celo, 
da bo uresničitev te zahteve eno od 
najpomembnejših meril za oceno 
uspešnosti dela komunistov. 

V delu kongresa sem aktivno 
sodeloval in po svoji moči prispeval 
tudi z razpravo v komisiji za vprašanja 
vzgoje, izobraževanja in kulture. 
Govor i l sem o problemih neposredne 
in posredne svobodne menjave dela in 
o vprašanju enotnega vzgojno izob
raževalnega sistema v Jugoslaviji, o 

čemer je v naši komisiji potekala zelo 
zaostrena polemika. 

Kakšne misli obidejo človeka, ko 
sodeluje na takšnem sestanku? 

Najprej: To je pomemben sestanek, 
kjer je bilo govora o praktično vseh 
vprašanjih, ki danes ovirajo hitrejši 
napredek Jugoslavije. Zato je vsako 
omalovaževanje 13. kongresa ZK.I 
neodgovorno in nesprejemljivo! Tako 
razmišljanje in iavnanje ne vodi k 
reševanju sedanjih težav, v katerih je 
Jugoslavija. 

Dalje: Kot Slovenec sem imel 
občutek, da mnogi udeleženci kongre
sa iz drugih republik in pokrajin preti
rano kritično in celo napačno razume
jo nas Slovence, ko se zavzemamo za 
spoštovanje nacionalnih interesov pri 
reševanju družbeno ekonomskih vp
rašanj v S F R .1. Menim, da bomo 
morali Slovenci to občutljivo vpraša
nje zato obravnavati načelno, a hkrati 
z največjo mero realne presoje seda
njih razmer v Jugoslaviji kot celoti in 
hkrati to zahtevati tudi od vseh drugih 
narodov in narodnosti. 

In še: 
Povsem zgrešena je predpostavka, 

da lahko en sam sestanek, četudi je to 
kongres ZK.I lahko idealistično — 
kot v grški drami to stori Deus ex 
machina — razreši zapletene razmere, 
v katerih smo se znašli. Zato naj ne bo 
slišati obrabljena tale misel: Ni ga med 
nami in ne izven nas takšnega, ki bi 
mogel kaj dosti storiti namesto nas. 
To lahko storimo le mi vsi in pri tem 
prispevamo vsak svoj delež! 

Ivan Godec 

PREDILNICA 
LITIJA 

100-letnica 
Predilnice 

Litija 
Letos slavi Predilnica Lit i ja 

100-letnico svojega delovanja. V 
tem času je napravila ogromen 
razvoj, saj je danes ena najbolj 
modernih tovrstnih tovarn. 

Predilničarji bodo visoki jubilej 
počast i l i na m o č slovesno. Z a 
ključena bodo velika investicijska 
dela (Predilnica je s severne in 
zahodne strani popolnoma spre

menila svoj izgled) in bo moč pr
oizvajati znatno več. 

4. septembra bo v dvorani na 
Stavbah svečana seja delavskega 
sveta, ob tej pr i l ik i pa bodo v avli 
odprl i sl ikarsko razstavo litijskih 
akademskih slikarjev in samoras-
tnikov. 

6. septembra bo na tova rn i škem 
dvor išču svečana proslava, na 
kateri bodo sodelovala d o m a č a 
kulturna druš tva in umetniki iz 
Ljubljane, popoldne istega dne pa 
bo na Bogenšperku t ova r i ško 
srečanje. 

V zače tku septembra bo v avli 
SO Lit i ja odprta razstava skulptur 

kiparja — d o m a č i n a Petra K u k o -
vica. ki že vrsto let živi v Kranju , a 
se vedno rad vrača v d o m a č i kraj. 

Predilničarji pravijo, da bo v 
tem času na moč slovesno, saj so 
100-letnice redek jubilej, in ni 
razloga, da jim ne bi verjeli. 

J . S. 
Foto: M . Malenšek 
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Tiho od nas ste odšli, 
tovariši, v noč — brez povratka. 
V prsih teži me bolest 
v nemem spominu na vas. 
Semena zlata čez plan 
razveli ste v setvah jesenskih, 
tiho potem ste odšli, 
niste čakali plodov. 

Peter Leveč 

Proslava ob dnevu samoupravljalcev 

Podeljeni srebrni znaki ZSS 

Janez Kres, predsednik OS ZSS Litija izroča srebrni znak 
ZSS (Foto: M. Šušteršič) 

V petek, 27. junija, je bila v avli SO Litija, kjer so 
razstavljali tudi mladi likovniki iz OS » D u š a n 
K v e d c r - T o m a ž Litija, svečana proslava v počas tev 
dneva samoupravljalcev. 

Po govoru predsednika m e d o b č i n s k e g a sveta ZSS 
Ljubljana tovariša Branka Pinlarja so podelili 
letošnje srebrne znake ZSS, 

Za dolgoletno in predano delo v sindikalni orga
nizaciji so jih prejeli: Olga Sinreih iz V V O Litija, J o ž e 
Županč ič iz. Predilnice Litija, J o ž e Oven in Helena 
Perko iz K Z Gabrovka — Dole in Tone Sverš ina iz 
Lesne industrije Litija. 

Srebrni znak, ki ga podeljujejo osnovnim orga
nizacijam, pa so prejele: O O Z S S delovne skupnosti 
samoupravne stanovanjske, cestne in_ komunalne 
skupnosti obč ine Litija in O O ZSS Ž G Ž T O Ljublja
na, T O Z D za upravljanje in vzdrževanje prog Lju
bljana, n a d z o r n i š t v o proge Litija. 

V kulturnem programu, ki sta ga povezovala G o -
razd Mavret ič in Rosana Kristan, so sodelovali člani 
t a m b u r a š k e g a ansambla pod vodstvom Urške Me
glic in tako prispevali k slavnostnemu vzdušju te 
pomembne manifestacije. 

J . S. 

Nasvidenje šola 

Utihnil je živ žav v šo lsk ih klopeh, onemeli so šolski hodniki. O s m o š o l c i so se poslovili od osnovnega 
šolanja in se vpisali v šole srednjega usmerjenega izobraževanja , ostali pa so spravili šo l ske torbe v kot 
do 1. septembra. 

Smeh in vrisk sta napolnila obale morja, rek in jezer, v planinah se odmev lovi med strmimi pobočj i , 
ko si mladež, nabira novih moči za naslednje šo l sko leto. Pa srečno , šolarji! (J. S,, loto: G O ) 



C Naš gost: Bojan Mihelič, predsednik IS SO Litija 

Nadaljevali bodo po začrtanih smernicah 
Letošnjo pomlad je bilo v političnih in upravnih strukturah precej kadrovskih zamenjav. 

Tako je tudi predsednikovanje izvršnemu svetu litijske občinske skupščine prevzel Bojan 
Mihelič, ob našem obisku pa smo se z njim pogovarjali o njegovem in seveda o delu in smer
nicah izvršnega sveta. 

Že takoj na začetku nam je povedal, 
daje bil v Presadit zaposlen 15 let in se 
je nameraval letošnje leto zaposliti v 
Ljubljani. Splet okoliščin pa je hotel, 
da je ostal v Liti j i : 

»Evidentiran sem bil za predsednika 
izvršnega sveta. Nihče izmed ostalih 
evidentiranih ni sprejel kandidature — 
jaz tudi ne — in na koncu so me pač pre
pričali, da bi moral prevzeli, ker je si
tuacija težka in ne morejo dobiti 
nobenega primernega kandidata." 

In tako je zdaj v prostorih na 
Jerebovi 14 v Lit i j i . Delo izvršnega 
sveta pozna že od prej skozi delo, ki ga 
je opravljal v D P O : osem let v okviru 
občinskega sindikalnega sveta, štiri le
ta je bil delegat v družbenopoli t ičnem 

zboru, delegat v zboru občin slovens
ke skupščine, osem let je delal v okviru 
O K S Z D L , aktiven je bil tudi na 
občinskem komiteju Z K , kjer je do 
letošnjega leta opravljal funkcijo 
predsednika komiteja. 

»Delo izvršnega sveta bomo nadalje
vali po začrtani smeri, ki jo je postavil 
prejšnji izvršni svet.« pravi predsednik. 
»Seveda se moramo prilagajati delu 
občinske skupščine, saj je plan sku
pščine tudi načrt dela izvršnega sveta.« 

Pristojnosti in naloge izvršnega sve
ta so zelo široke, saj mora obvladovati 
in spremljati vsa področja. Kratko 
malo, delo in življenje v občini mora 
teči normalno: denimo od oskrbe s 
premogom do gospodarjenja. 

Pretekli mesec so obiskali vse O Z D 
in T O Z D v občini z namenom, da se 
na kraju samem spoznajo s problemi, 
ki tarejo posamezno O Z D , ter se 
dogovorijo za konkretno pomoč na . 
nekaterih področjih. 

Ob obiskih so ugotovili, da se zd
ruženo delo srečuje s problemi l i 
kvidnosti in izgub. V Kovinarski na 
Dolah je bilo v prvem trimesečju blizu 
dve milijardi, ob polletju pa priča
kujejo okrog 5 starih milijard din iz
gub. Zato so se dogovorili z Gradme-
talom za skupno sodelovanje. Proble
mi so tudi v Pletilji, saj 75 odstotkov 
proizvodnje izvozijo na zahodno 
tržišče. 

»Glede na nove interventne zakone. 

kjer naj bi bili izvozniki oproščeni dela 
davkov in prispevkov, pa bodo imeli 
nekoliko večje izvozne stimulacije in se 
bo položaj vsaj nekoliko omilil.« 

Izgube so tudi v Gradmetalu in 
K O P Komunala, vendar le sezonskega 
značaja in računajo, da bodo poslov
no leto zaključili brez rdečih številk. 

"Imamo že delne kazalce za prvih pet 
mesecev. Po njih se je stanje glede pr
oizvodnje poslabšalo, saj se je v prime
rjavi z enakim obdobjem lani le-ta zma
njšala, prav tako pa sta manjša tudi izv
oz in uvoz. Ob tem seje povečalo število 
zaposlenih za približno 2.1 odstotka.« 
pravi Mihelič. 

Tako kot ostale je novi devizni 
zakon prizadel tudi litijske izvoznike. 
Konvertibilni izvoz namreč zahteva 
maksimalno produktivnost, organiza
cijo dela in kvaliteto, zato na 
zahodnem trgu ne dosegamo cen, ki bi 
jih s takšno produktivnostjo morali. 
Marsikdo izvaža po 60 odstotni lastni 

ceni ali pa še manj. In novi devizni 
zakon je tako močno omejil izvoz. 
Spremenjena devizna zakonodaja pa 
bo vzpodbudila izvoz s tem.1 da bodo 
krite upravičene tečajne razlike in 
tečaj dinarja se bo bolj prilagajal de
viznemu tečaju. 

Kot povsod v Sloveniji so tudi v L i 
tiji osebni dohodki hitreje rasli od 
dohodka, zato je izvršni svet dal 17 
gospodarskim in dvema negospodar
skima O Z D pobudo o uskladitvi oseb
nih dohodkov v skladu z letošnjo res
olucijo. Ponekod so že sami pripravili 
sanacijske programe z ukrepi za izb
oljšanje stanja. 

Litijska občina sodeluje tudi z dru
gimi občinami. Z Ljubljano-Center 
preko pobratenih krajevnih skupnos
ti, opravljeni so že bili razgovori z 
Grosupljem, načrtujejo jih z. Zagorjem, 
Trbovljami, Trebnjem in Domžalami, 
... Na razgovorih ugotavljajo skupne 
točke in probleme, k i j ih skušajo rešiti 

skupaj, predvsem v obmejnih krajev
nih skupnostih. Z moščansko občino 
so se pogovorili prav o vseh oblikah 
sodelovanja, od kulture do gospodars
tva. 

In vse kaže, da litijski izvršni svet to 
poletje ne bo imel počitka, saj bo treba 
v prakso preliti novo devizno zakono
dajo, obiskati vse krajevne skupnosti 
in opraviti vrsto razgovorov, da se 
stanje na področju gospodarstva do 
konca leta vendarle izboljša. 

Rudi Bregar 

Seja OK SZDL Litija 

Novi sekretar 
OK SZDL Litija 

V juniju se je sestali na seji OK SZDL Litija. Delegati so poleg 
obravnave standardnih točk dnevnega reda govorili še o osnutku 
aktov socialistične zveze, ocenili so izvedbo letošnjih volitev in izv
olili predsedstvo OK SZDL, podpredsednika in sekretarja. Za 
podpredsednika je bil izvoljen Jože Sevljak, za sekretarja pa Tone 
Pavliha. Dosedanjemu sekretarju Alojzu Urbiču, ki odhaja na novo 
delovno dožnost, pa so se zahvalili za opravljeno delo. 

Tone Pavliha prav gotovo ni novo 
ime v litijskem političnem življenju. 
Doma je iz Zg. Hotiča, po poklicu 
ekonomski tehnik, drugače pa znan 
kot dolgoletni načelnik občinskega 
oddelka za ljudsko obrambo. Na tem 
delovnem mestu je imel dovolj prilož
nosti, da seje seznanil s precej široko 
populacijo ljudi, kot podpredsednik 
izvršnega sveta pa tudi z vso pisano 

* paleto občinske problematike. 

K o ga sprašujemo o občutkih ob 
prevzemu nove dolžnosti, pravi, da se 

"človek vedno, ko prevzema nove' 
delovne dolžnosti , sprašuje, ali bo 
sposoben vsrkati vse in se spopasti z 
vsemi problemi. Nasploh pa pravi, da 

mora miniti nekaj časa, da človek ob
vlada celoto. Sicer si delo predstavlja 
kot kolektivni napor, kjer je posamez
nik vsekakor pomembni člen, ki pa 
sam ne more postoriti vsega. 

Tovariš Tone deluje v razgovoru 
zelo umirjeno, rekli bi celo, da iz njega 
diha neka realnost, ki se izraža tudi v 
besedah. 

K o nas je zanimalo, katerim teži-
ščnim nalogam bo dajal prednost, 
nam je povedal, da si bo prizadeval, da 
bi se v vseh K O S Z D L dosegla pri
bližno enaka stopnja aktivnosti. S Z D L 
mora dejansko postati fronta, kjer se 
usklajujejo interesi delovnih ljudi in 
občanov. Prizadevati si bo treba, da se 
doseže čim večja razvejenost organiza-

cijskih oblik, da bi na ta način zajeli 
vsa življensko pomembna vprašanja na
ših občanov. S Z D L mora stati sredi 
življenja in ne capljati za njim. 

Skozi dogovarjanje in reševanje 
vseh problemov bo treba ugotavljati 
konkretni prispevek S Z D L k družbe
nemu napredku, ne pa govoriti kar ta
ko na pamet, je njegova temeljna 
misel. 

Tovarišu sekretarju želimo v imenu 
naših bralcev na novem delovnem 
mestu veliko delovnih uspehov it) da 
bi s skupnimi močmi zmogli opraviti 
načrtovano delo. 

J . R. 

Problematika otroškega varstva 
Komisija za sprejem predšolskih otrok v V V O Litija v 

letošnjem letu ni imela lahkega dela. Prijavje bilo veliko 
več, kot so zmogljivosti naših vrtcev. Največji problem 
imamo v KS Litija-desni breg (Rozmanov trg), kjer je 
odklonjenih 42 otrok. Starši so ogorčeni in Vprašujejo, 
kdo je odgovoren, da se problematika otroškega vars
tva v Litiji odgovorneje ne rešuje. Večina staršev je pre
pričana, da je V V O Litija kriva, da seje ot roško varstvo 
znašlo v taki situaciji. 

Skupnost otroškega varstva Litija in V V O Litija sta v 
zadnjih obdobjih posvečala vso skrb, da se povečuje šte
vilo mest v naših vrtcih. Zgradili smo vrtec v Jevnici, 
Gabrovki , na Savi, v Liti j i , Kresnicah in Smartnem. Pol
na zasedenost v teh vrtcih je dejstvo, da so bile naložbe 
smotrne in utemeljene. Edino v, Gabrovki bi lahko 
problematiko otroškega varstva reševali drugače, saj so 
prostorske kapacitete osnovne šole take, da bi v tej zg
radbi lahko tudi vrtec imel svoje prostore, vendar niti 
K S kot širša družbenopolit ična skupnost občine ni up
oštevala naših mnenj. 

V programu III, občinskega samoprispevka je bila tu
di izgradnja prizidka k V V E Najdihojca na Roz
manovem trgu s štirimi oddelki. Napravljen je tudi 
projekt za gradnjo tega objekta. Do realizacije gradnje 

seveda ni prišlo. Najbrž je vzrokov več, in to upraviče
nih, pa tudi ne. Nekateri so modrovali, predvsem šolni
k i , da bodo vrtci prazni, tisti, ki bi morali biti najbolj 
zainteresirani za rešitev teh problemov, pa so bili tiho — 
tu mislimo predvsem na izvršni svet občine, stano
vanjsko skupnost in seveda starše, ki bi morali preko 
delegatov v K S , O Z D in družbenopolitični skupnosti bi
ti aktivnejši, kajti če sami ne bodo reševali te problema
tike, jim širša družbenopolit ična skupnost ne bo 
pomagala. 

Najbrž z moledovanjem ne bomo prišli daleč. Pozi
vamo starše, izvršni svet občine in Skupnost otroškega 
varstva Litija ter vse družbenopolitične činitelje, da ana
liziramo problematiko otroškega varstva in se odl
očimo, ali je 42 odklonjenih otrok problematika, ki jo je 
potrebno prioritetno reševati v okviru družbenih de
javnosti, kajti zavedati se je treba, da v tej situaciji 
gospodarstva ne moremo obremenjevati z razširitvijo 
programa. 

V V O Litija nima interesa, da bi širila dejavnost, zave
damo pa se, da opravljamo najhumanejše poslanstvo 
družbe — vzgoja človeka, zato nam ne more biti vseeno, 
kaj bo z našimi mališani in kdo jih bo vzgajal. 

Franc Končar 

Košarkarji 
pod novim 
vodstvom 

Košarkarski klub Litija je sredi ju
nija pripravil občni zbor, na katerem 
so pregledali delo v preteklosti in se 
dogovorili za delo v prihodnje. 

Vsi člani upravnega odbora in ostali 
so dobili gradivo za občni zbor v bilte
nu, ki ga izdaja klub večkrat na leto 
pod vodstvom tov, Marjana Šušterši-
ča. 

Res je, da v zadnjem času v tekmo
valnem delu pri članih in članicah niso 
dosegli vidnejših uspehov. Kljub temu 
pa so z velikim angažiranjem nekaj 
ljudi in trenerjev razširili delo z mladi
mi ekipami. Velik problem pa je še 
vedno pomanjkanje trenerjev. 

Poleg tekmovalnega dela so čjani 
kluba veliko časa porabili za reševanje 
in ohranitev klubskih prostorov in ig
rišča. Vsi člani kluba upajo, da je ta 
problem rešen in da se bodo bolj 

Z občnega zbora Košarkarskega kluba Litija. (Loto: M. Šušteršič) 

posvetili samemu delu v klubu. Klub 
vsako leto organizirala dan košarke, 
Flaisov memorial in druge tekmo
valne prireditve. Vzpostavili so tudi 
stike s košarkarji iz Oderza v Italiji. 
Te stike je potrebno še bolj poglobiti. 

Vsi v klubu upajo, da bo kmalu zg
rajena dvorana v Litij i . Vseskozi je v 
zimskem času problem pomanjkanja 
terminov v telovadnici za treniranje. 

Člani kluba so tudi izvolili novega 
predsednika in člane upravnega odbo
ra. Dosedanjega predsednika kluba 
tov. Toneta Pavliho, ki je bil na čelu 
kluba celih 13 let, je zamenjal tov. Nele 
Milinkovič. 

V klubu se zavedajo, da bodo le s tr
dim delom dosegli uspehe. Cilj kluba 

je, da se v naslednjih letih člani in čla
nice uvrstijo v republiško ligo. Pred
vsem pa je potrebno ojačati strokov
no delo z, mladimi ekipami, sodelo
vanje s šolo in ostalimi klubi v občini. 
Želja vseh je, da bi pridobili za delo 
čim več igralcev, ki so prenehali z ak
tivnim igranjem, in pa tudi druge 
občane, ki so zainteresirani za delo v 
klubu. 

Leta 1988 bo klub praznoval 35. 
obletnico svojega obstoja. Upajmo, da 
bo ta obletnica že v novi dvorani v 
Lit i j i . 

Zaželimo novemu predsedniku, čla
nom upravnega odbora in igralcem 
čimveč tekmovalnih in organizacij
skih uspehov. 

Š. S. 

Počitnice in varnost otrok 
V počitnicah se iz leta v leto povečuje števtio prome

tnih nezgod, v katerih so udeleženci otroci irfrnladole-
tniki. Posebno so ogroženi v tem času mladi kolesarji in 
vozniki koles z motorjem. 

Ob zaključku šolskega leta so šole opozorile otroke in 
starše, kako ravnati, da bodo počitnice prijetne in ne 
zagrenjene s poškodbami ali pa še hujšimi posledicami. 
Sedaj pa smo na vrsti mi — starši. Otroci so večji del 
dneva prepuščeni sami sebi in v otroški razigranosti in 
nagajivosti radi pozabijo na dogajanja okoli sebe. Posle
dice takšnega obnašanja so kaj hitro tu. 

STARŠI! Poskrbite, da bo vaš otrok vsak dan 
opozorjen na nevarnosti, k i j ih prinašata cesta in igra ob 
njej ali na nji. 

V O Z N I K I ! V prometu posebno pazite na otroke. 
Stalno predvidevajte možnost, da vam otrok lahko sk
oči nenadoma pred vozilo ali pa neprevidno in nepra
vilno zavije pred vozilom. Prilagodite vožnjo takšnim 
predvidevanjem in razmeram. 

Le ob upoštevanju navedenih dejstev bodo poletni 
dnevi prijetni za nas vse, otroci pa se bodo tako zdravi in 
spočiti vrnili v šolske klopi. 

O D D E L E K Z A N O T R A N J E Z A D E V E 

Mladi tehniki nad pričakovanji 
Izredna dejavnost mladih na teh

ničnem področju še ni popustila. Šte
vilnim zmagam na regijskem srečanju 
dodali še republiške. Pohvala orga
nizatorjem, pokrovitelju in številnim 
O Z D ter družbenopoli t ičnim orga
nizacijam za razumevanje in finančno 
pomoč. 

KMT — OŠ Dušan 
Kveder- Tomaž Litija 

Marsikateri naš občan se še spomi
nja člankov, ki so pred letom opoza
rjali, da v Litiji ni razumevanja za 
razvoj tehnične dejavnosti in da se ne 
zavedamo dovolj, kako veliko škodo 
delamo mladim, ki jih tovrstna de
javnost veseli in jo radi opravljajo. In 
če lani nismo upali prevzeti srečanja 
zasavskih mladih tehnikov, smo to z 
več volje in optimizma storili letos. B i 
li smo korak dalje, saj od 29. septemb
ra lani delujemo kot klub mladih teh
nikov, ki združuje kar 12 krožkov teh
nične vsebine. Ne teče še vse kot bi 
moralo, a začetek je vzpodbuden in 
redno finansiranje preko T K S Litija je 
porok za še uspešnejše delovanje. 

Litija, 17. maja — 4. 
srečanje mladih tehnikov 
Zasavja 

V začetku marca smo mentorji 
K M T organizirali razširjeni aktiv 
učiteljev tehnične vzgoje zasavskih 
občin. Skupaj smo določili datum re
gijskega srečanja in se dogovorjenega 
tudi držali. Še prej pa smo pridobili so
glasje vodstva šole kot organizatorja 
in Predilnice Litija kot pokrovitelja. 
Ker se večina stvari začne in konča pri 
denarju, ne morem mimo dejstva, da 
so prav delavci predilnice »sokrivi« za 
uspelo srečanje, dobre rezultate in 
premostitev napačnega mišljenja o 
pomembnosti tehnične kulture. Niso 
toliko pomembna sredstva kot obču
tek, da ti nekdo stoji ob strani, da te 
razume in ti je po svojih močeh pri-

Prvi na zveznem tekmovanju 
V dneh od 6. do 10. junija je bilo v Strugi v Makedoniji zvezno 

tekmovanje. Naši tekmovalci so se odlično odrezali, saj so v kombi
nirani ekipi Slovenije dosegli prvo mesto. 

pravljen pomagati. Pa ne z lepimi 
besedami in obljubami, ampak z na
kupi učil in pr ipomočkov za izvdedbo 
tekmovanja. 

Kar 40 starih miljonov je bilo 
potrebnih za najnujnejše in polovico 
obveznosti je prevzel pokrovitelj. 
Drugo polovico pa so, ali še bodo, 
pokrile ostale litijske O Z D , obrtniki 
družbenopoli t ične organizacije in SIS. 
Za nekaj starih milijonov pa so bile 
vredne številne praktične nagrade, ki 
so jih za prva mesta prejeli tekmovalci. 

Rezultati 4. srečanja 
mladih tehnikov Zasavja 

Sodelujoči: Domžale , Zagorje, Tr
bovlje, Hrastnik in Litija (117 tekmo-
valcevl. O d 16 disciplin so v desetih 
zmagali domačini , treh Zagorjani in 
dveh Domžalčani . 

V ocenjevalnih komisijah, tehnični 
službi in v vlogi mentorja je sodelo
valo okoli 40 ljubiteljev tehnike. 

Zmagovalci: 
Spoznavanje proiz. procesa: Brglez 

Nataša , Razpotnik Urška, Zagorje. 
Mladi fiziki: Setničar Tomaž , Rajšek 
Aleš, Litija. Mladi računalničarji: 
Jereb Polona, Benčič Karmen Litija. 
Mladi Kemiki: Sirk Irena, Drnovšek 
Elena (Šmartno) Litija. Uporaba oro
dja KLIP-KLAP: Drnovšek Gregor, 
Cukjati Danilo Zagorje. Jadralni 
modeli A- l : Žlogar Sebastijan, Mavric 
Gregor (Šmartno) Litija. Modelarski 
zmaji: Volkar Janez, Vrenjak Bojan 
Domžale. Modelarske rakete: Svetič 
Peter, Planinšek Marko (Vače) Litija. 
Mod. avtomobilov na el. pogon: Barlič 
Uroš , Omahen Sebastijan Zagorje. 
Ladijski modeli MČ-1: Povirk Rajko, 
Matjašič Dušan Domžale. Fischer: Je-
rant Aleš Litija. Mehanotehnika: Mah-
kovic Sebastijan Litija. El. vezja: Pire 
Marko Litija. Lesko modelar: Dariš 
Jani, Andlovec Mitja Litija. ARG-Lov 
na lisico: Grobljar Damjan, Cimper-
man Matjaž Litija. Mladi tehniki v ob
rambi in zaščiti: M iglic Izidor, Konjar 
Jaka, Baš Branko Litija. 

Zgoraj našteti tekmovalci so bili hk
rati tudi udeleženci X . srečanja mladih 
tehnikov Slovenije, kije bilo 30. in 31. 
maja v Celju. 

Nepričakovan uspeh tudi 
na republiškem srečanju 

N i se še poleglo naporno delo z re
gijskega srečanja, koje bilo potrebno 
pospešiti priprave in izpiliti pomanj

kljivosti za nadaljnje tekmovanje. Kar 
17 tekmovalcev in 5 mentorjev sprem
ljevalcev OŠ Litije in Šmartnega je bilo 
v Zasavski ekipi mladih tehnikov. Te
ga ni nihče pričakoval in tudi finančna 
sredstva so bila porabljena. Na inicia
tivo S Z D L so bila odobrena še doda
tna in mladi tehniki so odpotovali na 
srečanje v Celje. Do lani smo bili na re
publiškem nivoju neopazni in le sem 
ter tja smo nabrali kakšno točko. 
Letos pa so svoje znanje naši najboljši 
le potrdili in dokazali, da jim ekipne 
zmage v Liti j i niso podarili sodniki in 
ocenjevalci, ampak da je to plod 
njihovega znanja. Tako smo tudi Za-
savci opozorili nase in na premik na 
področju dela z mladimi ter s 624 to
čkami zasedli 6. mesto v ekipnem pla
smanu. Dobi l i smo republiške prvake 
v sestavljanki Lesko modelar (Dariš , 
Andlovec), v mladih kemikih (Sirk, 
Drnovšek) in v ekipi mladih tehnikov 
v obrambi in zaščiti (Miglič, Konjar, 
Baš). Vso pohvalo zaslužijo tudi Aleš 
Jerant, kije zasedel 3. mesto Fische-
rju, Gregor Mavric, ki je bil 5. v A - l , 
mladi fiziki, ki so bili 5., in računal
ničarji s 6. mestom. Od vseh nastopaj
očih v regiji so bili le 3 slabši od 10. 
mesta. 

Ekipa mladih tehnikov v 
obrambi in zaščiti 
odpotovala na zvezno 
srečanje v Strugo 
(Makedonija) 

Na republiškem srečanju so izbrali 
tudi ekipo Slovenije za zvezno tekmo
vanje. Tokrat so bili med njimi tudi 
Miglič, Konjar in Baš iz. OŠ Litija ter 
fotograf Simon Tanšek iz Hrastnika. 
Čeprav si mladi tehniki iz litijske 
občine v začetku leta niso zadali tako 
visokih ciljev, je njihov uspeh toliko 
opaznejši. 

Poleg samih tekmovalcev pa se ga 
veselijo mentorji Vinko Logaj, Marija 
Bregar, Tone Kovic, Igor Parkelj, Jan
ez Kobal iz OŠ D K T Litija ter M i l i -
Drnovšek iz OŠ Šmar tno . Mladim 
tekmovalcem želimo prijetno bivanje 
v Makedoniji, vsem, ki so kakorkoli 
pomagali pri izvedbi srečanja, pa še 
enkrat iskrena zahvala z željo, da nam 
tudi v naprej pomagajo. 

Pokrovitelju, P R E D I L N I C I LITI 
J A , pa želimo, da bi kar najlepše pro
slavila svojo 100-lctnico in še naprej 
dosegala lepe poslovne rezultate. 

K M T OŠ L I T I J A : 
Janez K O B A L 

f 



IZ KRAJEVNIH SKUPNOSTI OBČINE LITIJA 

C KRAJEVNA SKUPNOST ŠMARTNO 

Nasvidenje šola 
Zadnji šolski dan, 25. junija, so vsi šmarski šolarji prišli v šolo popoldne, imeli 

so športno-kul turni dan. Od šolskega leta so se poslovili s tradicionalno priredi
tvijo »Nasvidenje, šola!«. Ob 16. uri so se zbrali v avli učenci nižje stopnje in mno
gi njihovi starši, poldrugo uro pozneje pa šolarji od 5. do 7. razreda s starši. 
Obakrat so se po podelitvi priznanj in pohval predstavile sekcije Šolskega kul
turnega društva Zvonček: otroški in mladinski pevski zbor, kitaristi, r i tmično-
plesna skupina Galeb ter razredni pevski zbori četrtih, petih in šestih razredov, 
cvetličarski krožek pa je pripravil razstavo lončnic, ki so jih vzgojili njegovi člani. 

Zaključne ekskurzije 
Čedalje dražja potovanja z avtobusom in vlakom in nizki popusti omejujejo 

tudi izvajanja celodnevnih šolskih ekskurzij ter naravoslovnih in kulturnih dni 
izven domačega kraja. Marsikdaj seje treba odločiti za združevanje navedenih 
dejavnosti. To so storili tudi šmarski osnovnošolci v letošnjem juniju. Petošolci 
so spoznali Mozirje, Žalec in Logarsko dolino, šestošolci so se mudili v Kopru in 
Piranu, učenci sedmih razredov pa so obiskali Kočevje, Novo Štifto in Levstikov, 

Stritarjev, Trubarjev in Jurčičev rojstni kraj. Vsi trije oddelki osmega razreda so 
organizirali, vsak zase, tridnevno ekskurzijo: 8. a v Beograd, 8. b v Strunjan in 
Portorož in 8. c v Celje in na Roglo. 

Boris Žužek 

Zato apeliramo na vse krajane K S Vintarjevec, da se za samoprispevek izja
snijo in s tem pripomorejo k izgradnji vodovoda, kije nujno potreben. Posodo
bile pa bi se tudi naše ceste. 

Član odbora za izgradnjo vodovoda Alojz Groznik 

(KRAJEVNA SKUPNOST VINTARJEVEC] (IOUJEVM SKUPNOST PRMSKOVO) 

Zaselka Leskovica in Vrata 
Krajani zaselka Leskovica in Vrata krajevne skupnosti Vintarjevec 

sprašujemo, zakaj se do sedaj še ni uvedel in izglasoval novi samoprispevek. 
Krajani teh zaselkov smo se odločili, da zgradimo vodovod, ki nam je 

življenjsko potreben. V sušnih obdobjih vode namreč primanjkuje, tako da nam 
jo morajo dovažati s cisterno. Ker pa je na območju litijske občine veliko hribov
skih vasi, ki uporabljajo kapnico ali vod iz zasebnih vodovodov, ki v sušnem 
obdobju tudi presahne, morajo dovažati vodo tudi njim. Tako nam vode večkrat 
primanjkuje. Prav zato smo se odločili, da zgradimo vodovod. S tem bi pripomo
gli tudi k požarno varnostni obrambi. V zadnjem obdobju je tu kar dvakrat 
zagorelo, ogenj pa je terjal tudi smrtne žrtve. K o seje posodabljala cesta Črni 
potok—Vintarjevec, smo vsi krajani plačevali samoprispevek in s tem pripomo
gli k napredku. Sedaj, ko se mi zavzemamo za krajevni samoprispevek, pa se vsi 
odgovorni izmikajo in nas pošiljajo od vrat do vrat. Nikjer ne dobimo napotkov, 
kam naj se obrnemo, za uvedbo samoprispevka. Pravijo, da ni potrebe po njem. 

Vojaki spet gradijo vodovod 
V začetku meseca seje začelo zares. Že konec maja so se na sestanku z vsemi 

uporabniki vodovoda dogovorili, da mora že letos v gospodinjstva priteci voda iz 
novega vodovoda. Seveda pa je potrebno pred tem skopati še okrog 6 km ka
nalov do Kamnega vrha, Dolnjega vrha in seveda do posameznih gospodinjstev. 

Na že omenjenem sestanku so se dogovorili, da mora vsak interesent plačati še 
120 tisoč din in skopati 41 metrov kanala, kar bo zneslo okrog 3 km. Preostalih 
3000 metrov pa bodo, tako kot že lani, naredili, vojaki. Na Primskovo so v začet
ku meseca spet prišli vojaki z Vrhnike in prav njim seje zahvaliti, da bo vodovod 
narejen že letos. Za vojake so na O K Z S M S Litija v sodelovanju s krajevno 
skupnostjo, oddelkom za ljudsko obrambo in drugimi pripravili prijetno preži
vljanje prostega časa, daljši zapis z akcije pa vam bomo pripravili v septembru, 
ko naj bi voda že tekla po pipah. 

Rudi Bregar 

( Moje sanje — novo stanovanjT) /7 družin dobilo solidarnostna stanovanja 
Ni ga človeka, ki si ne bi 

želel imeti svoj mirni ko
tiček, prostor, kjer si po na
pornem delu odpočiješ in na
bereš novih moči, varno 
družinsko gnezdeče. Ni ga 
človeka — odraslega seveda, 

ki ne bi tako ali drugače sa
njal o stanovanju, bodisi o 
tistem v bloku ali pa v lastni 
hišici. 

Kakšna je pot do njega? 

Kako strma in naporna je in 

kakšni so občutki, ko prideš 
na cilj, nas je zanimalo, ko 
smo se 21. junija udeležili 
prevzema stanovanj. 

V prostorih samoupravne 
stanovanjske skupnosti smo 

se pridružili 17 srečnežem, ki 
so ta dan prišli podpisat 
pogodbe in prevzet ključ 
dolgoletnih sanj. 

Jože Sevljak 
Foto: G O 

Na Maistrovi 8 je bilo dodeljenih 17 stanovanj (16 iz Samoupravne stano
vanjske skupnosti iz sredstev solidarnosti in RPIZ, eno stanovanje pa je na
menjeno delavcem Kovine). 

Zdaj gradijo objekt na Maistrovi 6, v katerem bo 29 stanovanj. V kletni 
etaži bo dvonamensko zaklonišče (za 200 zaklonilnih mest), v katerem bo del 
prostorov uporabljala tudi mladina za svojo dejavnost. Gradnja je soinves-
titorska, kjer že pred pričetkom gradnje uskladijo potrebe delovnih orga
nizacij (Predilnice Litija, 11 V, T O Z D Usnjarna Šmartno, Samoupravna 
stanovanjska skupnost Litija). 

Nadzidujata se tudi stanovanjska objekta na Cesti komandanta Staneta 7 
in 9. V vsakem bodo po tri solidarnostna stanovanja. 

Milan Rudolf: »Vesel sem, da smo končno le dobili stanovanje. Z ženo in 
sedemletno hčerko smo prej stanovali na Ponoviški 10. Žena dela v Iskri, jaz. pa 
imam servis za čiščenje. Dosedanje stanovanje je bilo tako vlažno, da imava 
večino oblek in posteljnine dobesedno uničene. Lep občutek je, ko imaš svoj 
dom, veš kam imaš iti . . . 

Še posebej sva z. ženo vesela kopalnice. To bo najina prva kopalnica.« 

Prvi koraki v ta svet sanj so še tipajoči, plahi. Sprehodiš se do okna, ga odpreš , 
da široko zadihaš v še vlažno jutro. Potem greš do kopalnice in si v mislih preds
tavljaš, kako v kopalni kadi hladiš svoje telo. Za marsikoga bo to prvič, da bo 
imel lastno kopalnico. V kuhinji že vidiš pomivalno korito in predstavljaš si vse 
tisto, kar spada v ta prostor. In čisto preprosto si rečeš: Moje sanje — izpolnile ste 
se. Mar je vse čisto zares? 

Marjana Pire: »Delam na Z K O S , prej pa sem delala v Kresnicah, doma sem 
namreč z. Zglavniee pri Polšniku. Zaenkrat sem še sama. Vpisala sem se na 
ekonomijo in bi rada študij čimprej končala. 

Stanovanje je resda še neopremljeno, kuhinjske elemente imam že v garaži, 
dnevna pa je tudi že naročena. 

Res je lepo, da sem prišla do svojega stanovanja.« 

Rozka Tomažič: »Naše stanovanje je mansardno. S preprojektiranjem smo do
bili še sobici. Delam v Centromerkurju, mož v Gradmetalu. Doslej smo imeli 
enosobno stanovanje na Rozmanovem trgu. Upam, da bomo postopno uredili 
tudi to novo, saj je dnevna že naročena. Prijeten občutek je, ko dobiš stanovanje, 
čeprav veš, da te čaka še veliko dela. Pa tudi staro stanovanje moramo še 
prebeliti.« 

Kako priti do solidarnostnega stanovanja? 
Po pravilniku lahko vsak občan s stalnim prebivališčem v občini Litija 

kandidira za solidarnostno stanovanje. 
Na podlagi točkovanja stanovanjskih razmer se sestavi prednostna lista. 
Izločitveni kriteriji: 

— višina dohodka na člana gospodinjstva ne sme presegati več kot 50% 
povprečnega dohodka delavcev v SRS, 

— mlade družine (nobeden od zakoncev ne sme biti starejši od 30 let) ne 
smejo presegati na družinskega člana več kot 60% povprečnega dohod
ka delavcev v SRS, 

— samski občani ne smejo presegati 90% povprečnega dohodka delavcev v 
SRS, 

— upokojenci nimajo tovrstnega limita. 
Lasta udeležba: 
Upokojenci nad 70 let ne plačajo lastne udeležbe. Vsi ostali jo plačajo 

skladno s socialno ekonomskim položajem družine. 
Kako pridejo do solidarnostnega stanovanja vozači? 
Zanje veljajo isti izločitveni pogoji. S samoupravnim sporazumom med 

stanovanjsko skupnostjo Ljubljana in Litija je opredeljeno prelivanje dela 
sredstev solidarnosti, ki jih ti vozači ustvarjajo v Ljubljani, v stanovanjsko 
skupnost Litija. 

Vodja stanovanjske skupnosti tovariš Vid Praunseis in vodja gradbišča tov. 
Elviro Leopold sta zbranim najprej pojasnila, kaj vse je treba še opraviti, preden 
sprejmeš ključ stanovanja. Na vrsti je potlej podpisovanje najrazličnejših izjav in 
pogodb, treba je vplačati še prispevek za priklop elektro omarice, nato pa vsaka 
družina prejme garancijski list z navodili za uporabo. Prejemnike stanovanj sez
nanijo še s pogoji reklamiranja, sledi še nekaj vprašanj , potem pa se vsi skupaj 
preselimo na Maistrovo 8. 

Okrog bloka je živahno, saj delavci pripravljajo vse potrebno za gradnjo na
slednjega bloka. Skupaj s stanovalci se povzpnemo po stopnicah v hodnik, kjer 
začno ključi menjavati lastnike. Kako hitro udarja srce, kako nemirna je roka. ko 
odpira vrata stanovanja. Končno smo tu — doma, čeprav je stanovanje še 
prazno, pa vendarle veš: tu boš poslej preživljal trenutke radosti in sreče, od tu 
boš odhajal v delovni dan in se vanj spet vračal. 

Srečo Mežnarič je v novem bloku tudi predsednik hišnega sveta. Stanovanje, ki 
se ga z ženo in otrokoma izredno veselita, bodo tudi kmalu opremili. Kuhinjo že 
imajo, prav tako spalnico. Dnevna pa bo še nekaj časa počakala. 

Srečo je vesel tudi prostora za sestanke hišnega sveta. K o ga bodo opremili, 
vanj bodo postavili mizo, omaro in dvajset stolov, bo prav prijeten delovni 
kotiček. 



\ 

Napredek v množičnosti, 
kaj pa v kvaliteti 

Pred mano leži zajetna mapa poročil o dejavnosti kulturno-umetniških 
društev in samostojnih skupin občine Litija v minuli sezoni. Prebiram jih in 
ocenjujem napredek, ki smo ga dosegli v amaterski kulturni dejavnosti v 
zadnjem letu kljub prostorskim in denarnim teiavam. 

Z delom so začele nove skupine na glasbenem področju (mešani zbor up
okojencev, oktet, tamburaški orkester), zaiivela je klubska dejavnost vJev-
nici in Šmartnem, v kulturno iivljenje kraja se uspešno vključuje likovna 
sekcija v Kresnicah, folklorna skupina Javorje seje odločila za raziskovanje 
folklornih vsebin na področju občine, veselimo se lahko vse več nastopov po 
Sloveniji in tudi v zamejstvu Zasavskih rogistov in lutkovne skupine LILU v 
aprilu pa smo organizirali uspešno vzorčno konferenco ZKO Litija, kije 
potekala v Jevnici. 

Ni mi pa vseeno, da so se v nekaterih skupinah pojavile teiave in da ne 
delujejo (litijska Lipa, Savski glas) in da z Dol in Primskovega nismo prejeli 
poročil, medtem ko imajo še večje probleme v Veliki Kostrevnici in Veliki 
Štangi, kjer je bilo včasih kulturno iivljenje zelo razgibano. 

V nekaterih krajih (Vače, Jevniea) imajo kulturna društva zelo raznotero 
dejavnost, kjer zdrufujejo več sekcij: med najmlajšimi sta plesna in lutkovna 
dejavnost. Pohvalno je tudi odločitev, da so v manjših krajih odraslim skupi
nam pridruiili tudi sekcije šolskih kulturnih društev in tako ni nobenih tetav 
pri organizaciji krajevnih in drugih prireditev. 

Na vseh treh matičnih osnovnih šolah (Litija, Šmartno, Gabrovka) de
lujejo kulturna društva z večjim številom skupin, njihovih nastopov je vse več 
ne le na šolah, marveč tudi v krajevnih skupnostih ter organizacijah zd-
rutenega dela. Premalo pa je medsebojnih izmenjalnih nastopov in gosto
vanj, za kar bi lahko izkoristile vse šole kulturne dni. 

Pevski zbori redno sodelujejo, ial ne vsi, na vsakoletni občinski in zasav
ski reviji ter na pevskem taboru v Šentvidu pri Stični, sami pa prirejajo 
čedalje več izmenjalnih koncertov med zbori v občini pa tudi izven nje. 
Šmarski Zvon se je letos prvič odločil za letni koncert, skupaj z zborom 
BEL T iz Črnomlja, ki ga je organiziral na gradu Bogenšperk. Zapis o tem 
kulturnem dogodku smo lahko prebrali v junijski številki Glasila občanov. 
Grajsko dvorišče na Valvasorjevem Bogenšperku je za poletne dni imeniten 
prireditveni prostor, ki ga premalo cenimo in uporabljamo. 

Vse večja mnotičnost nam je omogočila, da smo v minuli sezoni prvič or
ganizirali občinsko srečanje gledaliških in plesnih skupin, nekatere izmed 
njih pa so sodelovale še na medobčinskih prireditvah. 

Mnotičnost se kaie tudi v številnih nastopih, ki so jih skupine same orga
nizirale, še več pa je njihovega sodelovanja na drugih prireditvah, ki so bile 
vezane na razne jubileje, praznovanja, proslave in spominske dni. 

Kaj pa teiave? V naslovu sem omenil kvaliteto. Le-ta še ni na zavidljivi 
višini, za kar pa je več vzrokov. V izvršnem odboru Zveze kulturnih orga
nizacij Litija si bomo prizadevali, da bi čimprej zaiiveli vsi strokovni odbori 
posameznih dejavnosti, od strokovnih vodij pa bomo zahtevali, da bodo svoje 
znanje stalno izpopolnjevali z obiski seminarjev. Posamezna kulturna dru
štva bodo morala sčasoma vzgojiti domače strokovne delavce, saj nam prev
ozi »vzamejo« preveč sredstev, pa tudi prevelika obremenjenost posamez
nikov, ki vodijo več skupin, vpliva na kvaliteto. 

Kljub vsemu pa lahko trdim, da smo sklenili eno izmed najuspešnejših 
sezon naše amaterske kulturne dejavnosti in da bomo v prihodnjem letu 
lahko še uspešnejši, če bomo s skupnimi močmi začeli premagovali prej na
vedene teiave. Zato naj bo ta-zapis zahvala vsem, ki v občini sodelujete v 
kateremkoli amaterskem društvu ali skupini in spodbuda za še uspešnejše 
delo v naslednji sezoni. 

Boris Zuiek 

Zaključili Litijsko pomlad 

Mogočen shod pevskih zborov C Petje in glasba sta življenje 

Prireditve pod skupnim ime
nom Litijska pomlad so se 
konec junija z gostovanjem Les
tvice slovenskih diskotek nadvse 
uspešno končale v smislu preži
vljanja prostega časa litijske 
mladine. Kljub pomoči Mesa
rije, Kovine, Lesne industrije, 
Usnjarne in drugih pa je morala 
prispevati tudi nekaj sredstev 

S podelitve srebrnih znakov ZSMS 
(Foto: M. Šušteršič) 

OK ZSMS Litija, kar pa ni 
zmanjšalo pomena in namena 
tovrstnih prireditev. Prireditve 
so pripravljali v okviru Centra 
interesnih dejavnosti mladih, v 
pomoč pa jim je bila tudi ZKO 
Litija. 

Na gostovanju Lestvice slovenskih 
diskotek seje zbralo okrog tristo mla
dih in nihče po polnoči ni odhajal raz
očaran, kar je še enkrat potrdilo 
dejstvo, da si mladi takšnih prireditev 
želijo in da je tovrstnih srečanj pre
malo. In kaj vse so pripravili v okviru 
Litijske pomladi? Začeli so s koncer
tom skupine Veter na košarkarskem 
igrišču, nadaljevali s filmsko preds
tavo Škrlatni dež, plesnim večerom z 
ljubljansko glasbeno skupino G U -
G U , prireditvijo s plesnimi skupinami 
in premiero lutkovne skupine L I L U za 
otroke, gostovanjem lutkovne sku
pine Centra za kulturo mladih iz Lju
bljane s predstavo za odrasle in za
ključili z večerom glasbe na koša
rkarskem igrišču. 

S podobnimi prireditvami bodo 
nadaljevali jeseni. Že 13. septembra bo 
koncert skupne Agropop (o terminu 
boste obveščeni prek plakatov in 
dnevi medijev obveščanja), pripra
vljajo tudi srečanje glasbenih skupin, 
glasbene večere in upajo, da bo tesno 
sodelovanje z Zvezo kulturnih orga
nizacij potekalo tudi vnaprej. 

Rudi Bregar 

Na prireditvi Lestvica sloven
skih diskotek so podelili tudi 
priznanja Občinske konference 
ZSMS Litija, srebrne znake 
ZSMS za uspešno delo v mla
dinski organizaciji. Prejeli so 
jih: Janez Jesenšek, Lidija Su-
bic, Franci Rokavec, Vlasta 
Gretič, Roman Ponebšek in 
Marinka Kotar. 

Letošnji, že sedemnajsti pevski tabor slovenskih in zamejskih zborov v Šentvi
du pri Stični je potekal 21. in 22. junija, zadnji dan je sodeloval 271 zborov z nad 
8.000 pevci. Iz naše občine so na tem množičnem shodu sodelovali moški zbori iz 
Litije, Gabrovke, Hotiča-Kresnic, Vač ter Polšnika. ženska zbora izGabrovkein 
Kresnic ter mešana zbora iz Jevnice in Šmartnega. Letošnji nastop v Šentvidu so 
organizatorji posvetili štiristoletnici Trubarjeve smrti in 45-letnici vstaje 
slovenskega naroda. 

Osemnajsto srečanje 
Zasavska pevska skupnost je v drugi polovici junija pripravila že osemnajsto 

revijo odraslih pevskih zborov, kije tokrat potekala v dveh delih v Hrastniku. V 
torek. 19. junija, seje v Delavskem domu zvrstilo osem izbranih zborov, ki so se 
nabolje »izkazali« na občinskih srečanjih. Iz naše občine sta se na ta revijski 
koncert uvrstila šmarski mešani zbor Zvon in ženski zbor iz Gabrovke. 

Tri dni pozneje pa naj bi na rokometnem igrišču izvajali vsi zasavski zbori 
pesmi, ki so jih pozneje prepevali na taboru v Šentvidu pri Stični. Žal je prišlo do 
dveh nepredvidenih sprememb. Hrastničani so morali zaradi asfaltiranja igrišča 
prireditev »prenesti« v dvorano, pa tudi vsi zbori na nastop niso prišli. Iz litijske 
občine je sodeloval le mešani zbor iz Jevnice. Vsi se niso niti prijavili, nekateri pa 
so, brez opravičila, ostali doma. 

Filmsko gledališče naj ostane 
Iztekla seje peta sezona litijskega gledališkega abonmaja in prva filmskega gle

dališča. Medtem ko seje prvi že uspešno uveljavil in privablja čedalje več obisko
valcev, pa je bilo za filmske predstave manj zanimanja. Izvršni odbor Zveze kul
turnih organizacij Litija je na svoji zadnji seji v juniju ugodno ocenil uvedbo 
filmskega gledališča in se zavzel, da le-to jeseni nadaljuje s svojim delom. Prizade
vati si bo treba za večjo obveščenost ljubiteljev filmske umetnosti, poiskati 
primernejši dan v tednu (najbrž bo to petek)? namesto sedmih pa naj bi se zvrs
tilo, kot pri gledališkem abonmaju, le pet predstav. Za uspešen začetek omenjene 
kulturne dejavnosti v Litiji ima največ zaslug Gorazd Mavretič, ki je poskrbel za 
ustrezen izbor filmov, obveščanje ter pripravo in izvedbo krajših predstavitev 
predvajanih umetnin pred vsako predstavo. 

Boris Žužek 

Gostovanje LILU na Štajerskem 
V soboto, 21.6. je litijska lutkovna skupina L I L U gostovala na Štajerskem, 

točneje v Rušah, kamor jo je povabil tamkajšnji Z K O . V Rušah so namreč v teh 
dneh pripravili kulturni teden, na katerem so sodelovale tudi večje umetniške 
skupine in poklicna gledališča, pa je zato nastop litijskih lutkarjev še toliko večji 
uspeh. Litijani so prepolno dvorano navdušili s predstavo Slon Balon, s katero so 
doslej poželi tudi največ priznanj. Tako so dokazali, da pri trdem in zagnanem 
delu tudi uspehi ne izostanejo. 

G . Mavretič 

Prijeten večer na Bogenšperku 
V poročni dvorani gradu Bogenšperk je bil 13. junija prvi samostojni koncert 

mlade pianistke Veronike Hauptman iz Litije. Organizirala sta ga Zavod za 
izobraževanje in kulturo in Glasbena šola Litija. 

Veronika Hauptman je letos končala 4. razred klavirja v razredu tov. Selmc 
Gradišek, že drugo leto pa se uči tudi igranja na rog v razredu tov. Zdravka 
Jesiha. 

V dobre pol ure trajajočem nastopu smo prisluhnili skladbam Seotta Joplina, 
Debussvja, Brahmsa in drugih, v duetu rogov, v katerem seje Veroniki pridružila 
še Katja Posega, pa smo prisluhnili dvema skladbama Dragana Giir t la . 

Veronika je svoj nastop končala s skladbo Johana Straussa Na lepi modri Do
navi. Bil je to res prelep zaključek koncerta in vsi, ki smo bili v dvorani, smo ji 
zaželeli še veliko uspehov na njeni glasbeni poti. Vedno ji bomo radi prisluhnili. 

G . Mavretič 

Letna konferenca tabornikov 
odreda Srebrni pajki 

14. junija 1986 smo imeli taborniki odreda Srebrni pajki letno konferenco. Da 
bi potrdili navezanost na naravo, smo organizirali konferenco v Lovskem domu 
na Vačah. Kljub temu da Vače kar dobro poznamo, tam smo bili na zimovanju, 
smo si ogledali znamenitosti, po katerih Vače slovijo v ožji in širši domovini. 

Do šole smo se pripeljali z avtobusom, kjer nasje čakala tov. M i l i Rogelj in nas 
peljala do izkopanin — znamenite vaške situle. 

Pot smo nadaljevali po gozdu in se ustavili pri stari cerkvi na Slemšku, od 
koder smo imeli prelep pogled na Vače, Klenik in dolenjsko gričevje. 

Malce utrujeni, vendar dobro razpoloženi smo prišli do Lovskega doma, kjer 
so bili na travniku postavljeni šotor, kotliček in taborniška zastava — simboli 
tabornikov. 

Zaradi slabega vremena smo morali imeti konferenco v domu. Starešina odre
da nasje seznanil s poročilom o dosedanjem delu, izvolili smo noveorgane, seve
da pa smo se dosedanjim članom zahvalili za delo v odredu. Po končani seji smo 
pot nadaljevali do Geosa — geometričnega središča Slovenije. Tudi tu nam je 
tov. M i l i povedala veliko zanimivih stvari. 

Na Slivni smo naredili še zadnje posnetke za našo bogato zbirko fotografij in se 
z avtobusom vrnili v Litijo. 

Udeležba na konferenci je bila zadovoljiva, škoda le, da seje ni udeležilo več 
klubovcev. Zelo pa smo bili zadovoljni s prisotnostjo tov. Slavka Rokavca — 
predsednika O K S Z D L , Bojana Miheliča — predsednika IS SO, in tov. Boruta 
Vukoviča — sekretarja Ok Z K S , žal pa se naše konference zaradi obveznosti 
niso mogli udeležiti predstavniki borcev, sindikata in mladine. 

Želja in misel vseh pa je po prijetnem dnevu bila, da bi organizacija delovala še 
naprej in da bi se članstvo čimbolje povečalo. 

Ob tej priliki bi se za prijeten sprejem v domu zahvalili še tov. Pavleta I liršlju 
— predsedniku I.D Vače. 

N. J. 

V Litiji ni poti do uspeha 
j 

Na naših straneh redkeje predsta
vljamo ljudi, ki so že dosegli popu
larnost v slovenskem prostoru, v naši 
občini pa jim to žal ni uspelo. O Deji 
Mušič iz Kresnic smo pred leti že pisali, 
koje pela pri skupini Make up 66, potem 
pa je nekaj mesecev sodelovala z Moulin 
Rougc, jeseni 1984 pa je prišla k skupini 
De Gazelas. 

Deja kot pevka ni poznana v Lit i j i , 
uspelo ji je zunaj, kot sama pravi, za
radi bikovskih živcev in trde volje, 
četudi jo ljudje poznajo kot mirno 
dekle. Zaposlena je na ljubljanskem 
radiu. Z De Gazelas je dvakrat sodelo
vala na Opatijskem festivalu, kjer so 
pobrali precej nagrad, dela pa tudi pri 
popularni radijski oddaji Lestvica 
slovenskih diskotek. S svojim sproš
čenimi, naravnimi in prijetnimi nasto
pi je opozorila nase. Kot edina ženska 
dee jay je delala v vseh znanih sloven
skih diskotekah, sodeluje pri Pop de
lavnici, s skupino je nastopala na vseh 
prireditvah za lačne, onemogle, gluhe, 
pred nekaj dnevi v Subotici... Tako 
lahko mirno zapišemo, da De Gazelas 
niso komercialna skupina — igrajo 
glasbo za vse generacije, ker vsebuje 
elemente ročka, jazza in funka, je 
aranžmajsko dodelana in prijetna za 
uho. Njihov največji hit je vsekakor 
Sprašujem te luna. 

Deja je vsestranska, zato kar nismo 
mogli mimo vprašanja, kako vse to 
zmore in uskladi. »Končala sem 
ekonomsko šolo in tam sem se naučila 
kalkulirati.« pravi Deja. »Spočetka 
nisem imela koledarčka in so mi ga ku
pili kolegi, da si zdaj vse zapisujem. 
Ogromno energije porabim pri svojem 
delu, vendar mi ni žal, ker vem, da se 
ne izgublja v nič, temveč jo namenjam 
ljudem, ki plačujejo vstopnino in za ta 
denar tudi nekaj zahtevajo.« 

Često se sprašuje, kje ima toliko 
energije, čeprav ji ni žal takšnega dela. 
saj je spoznala ljudi in kraje, na Radiu 
pa perfektno sodeluje z Rihardom K i -
slihom, Alešem Drofenikom in Sa
mom Satlerjem. Dejina mamajebilav 
začetku skeptična, danes pa z, zani
manjem spremlja njeno delo in jo 
vzpodbuja. 

Deja si sama kupuje vse obleke ali si 
jih sešije in kakorkoli misli, da veliko 
zasluži, živi v zmoti. Ves denar porabi 
za obleke in življenjske stroške. Je 
dekle, ki ne hlepi po denarju m slavi, 
skromno, vendar s ponosom ocenjuje 
svoje delo. Ceni sebe in druge in prav 
zaradi tega je na prireditvah izredno 
priljubljena. 

Zato toliko bolj razočarano opazuje 
Litijo, kjer je »totalno mrtvilo in ne 
vem, kaj je temu vzrok: zakaj mladi 
(ni)so zainteresirani.« Prepričana je, 
daje litijska mladina pridna, talentira
na za glasbo in šport, vendar pa za to 

potrebujejo pomoč. Le-te pa j im nihče 
ne nudi. 

»Radi se zabavajo. Pri tem bi j im 
morali omogočiti bolj proste roke, da 
ne bi dobivali za vsako stvar udarcev 
po glavi. Tudi sama sem iz litijske 
občine in sproducirala sem se, da sem 
uspela, ker se čutim sposobno. Posku
siti moraš pač, da sploh lahko uspeš, 
in marsikaj se naredi z dobro voljo,« 
razmišlja Deja. 

Sama se je odločila za glasbeno 
življenje. Želi, da bi se tudi drugi zaba
vali, pri tem pa ne pozabi povedati, da 
je to v Litiji onemogočeno in se 
sprašuje, mar mladi tega ne znamo ali 
pa nekdo to načr tno zavira. 

»Niti koraka ne moreš narediti iz 
vkalupljene Litije, čeprav so možnosti 
in v vsej tej zmedi se čuti nezaupanje 
do mladih, nerazčiščene odnose in iz
rabljanje kompetenc, da se zavežejo 
roke tistim, ki želijo nekaj narediti. 
Zato želim mladim vse najboljše, da bi 
končno stopili na lastne noge.« 

Mladi so sposobni, nimajo pogojev, 
morda se bo spremenilo v prihodnje, 
če jim bo uspelo organizirati preži
vljanje prostega časa v okviru svoje or
ganizacije. Tisti, ki bi za to morali 
poskrbeti, j ih kvečjemu zavirajo. 
Vseeno Deja rada pride v Litijo in 
iskreno upa, da bodo prej ali slej 
spremembe. 

Deja še naprej drvi s skupino De 
Gazelas in že v dveh mesecih bodo 
imeli vse posnetke za ploščo. Gos-
tujeje po Sloveniji z Lestvico sloven
skih diskotek, snemala bo skladbe za 
otroke, pogovarja se o sodelovanju s 
Televizijo in še naprej bo pela. In če že 
mnogi pravijo, da je ples življenje, je 
Dejino življenje petje in glasba, 

r R U D I B R E G A R 

Taborniki so se zbrali na letno konferenco v prijazni lovski koči na Vačah. (Loto: 
Šušteršič) 

IZ MATIČNEGA URADA 

Poroke, rojstva, smrti... 
V juniju se je v občini Litija rodilo 6 dečkov in 6 deklic. 
Na Bogenšperku seje poročilo 42 parov, med njimi: 
Bregar Bojan, elektrotehnik iz Kandrš , in Cirar Marjana, tekstilni tehnik 
iz Kandrš , Klemen Vlado, strugar z Izlak, in Jankovič Nevenka, delavka 
z Izlak, Potokar Iztok, komercialist iz Ljubljane, in Skubic Deja, komer
cialist iz Ljubljane, Borak Viljem, monter ogrevalnih naprav iz Velikega 
Gabra, in Požcs Brigita, vzgojiteljica iz, Trebnjega, Lavrih Tomaž , rez-
kalec kovin iz Šentlovrenca, in Grmovšek Katarina, vrtnarica iz. Dolnjih 
Prapreč, Kuplenik Cvetko, pek iz Brezovice pri Mi rn i , in Bukovec Adre-
ja, vzgojiteljica iz Brezovice pri Mi rn i , MaceleSrečko, delavec iz. Hrastni
ka, in Sever Ljubica, delavka iz Hrastnika, Vizovišek Uroš, miličnik iz 
Nove Gorice, in Macele Brigita, frizerka iz Hrastnika, Količ Samo, us
lužbenec iz Trbovelj, in Kreže Nataša, prodajalka iz Trbovelj, Bravec Zo
ran, tiskar iz Trbovelj, in Količ Iris. dijakinja iz Trbovelj, Kužnik C i r i l , 
šofer iz Trebnjega, in Hren Marija, delavka iz Biča, Zdovc Samo, strojni 
tehnik iz Hrastnika, in Gračner Marija, šivilja iz. Trbovelj, Tajnšek 
Viktor, vodja oddelka iz Žalca, in Cilenšek Sabina, uslužbenka iz Žalca, 
Cestnik Boris, orodjar iz Trbovelj, in Mrgole Irena, administratorka z Iz
lak, Forte Niko , tirničar iz Trbovelj, in Ocepek Herrta, prodajalka iz 
Hrastnika, Humar Darko, reprofotograf iz Ljubljane, in Kocbek Marija, 
babica iz Ljubljane, Urh Jože, študent iz. Hrastnika, in Ojsteršek Andreja, 
študentka iz Hrastnika, Mihalič Marjan, uslužbenec iz Ljubljane, in Vel i -
kanje Marija, uslužbenka iz Ljubljane, Zlobec Avgust, carinik iz Lju
bljane, in Rakovič Desa, obračunski referent iz Ljubljane, Voršnik 
Robert, orodjar iz Rimskih Toplic, in Potočnik Desanka, kuharica iz 
Hrastnika, Kenda Stojan, elektrikar iz Tolmina, in Brunček Maja, učite
ljica iz Kresnic, Slana Tomaž , vratar iz Grosupljega, in Perčič Cvetka, 
šivilja iz Grosupljega, Šerbelj Ferdinand, umetnostni zgodovinar iz Lju
bljane, in Vukomanovič Ljerka, ekonomski tehnik iz. Ljubljane, Psarn 
Branko, gostinski tehnik iz Zagorja ob Savi, in Bajda Janja, kuharica iz 
Trbovelj, Bunjevčevič Velimir, tehnolog iz. Velenja, in Janežič Irena, 
gospodinja iz Velenja, Sluga Martin, šofer iz Moravske Gore, in Bevc 
Magda, kuharica iz Pečic, Lencin Drago, delavec iz Ljubljane, in Štupar 
Virineja, mizar iz. Ljubljane, Godec Matjaž, absolvent iz Jevnice, in Lac-
manovič Karmen, obratni knjigovodja iz Ljubljane, Istenič Peter, 
geometer iz Radeč, in Kavšek Janja, š tudentka iz Radeč, Vrščaj Andrej, 
komercialist iz Ljubljane, in Narobe Stanka, ekonomski tehnik iz. Lju
bljane, Narobe Vladimir, elektromehanik iz Ljubljane, in Kastelic Vida , 
prodajalka iz Šentvida pri Stični. 

Umrli v juniju: 

Bizjak Leon. 53 let, iz Ponovič, Burja Jožefa, 78 let, iz Zavrstnika, Ber-
dajs Janez, 5 let, iz. Javorja, Hribar Jože, 54 let, iz Velike Kostrevnice, 
Trčon Ana, 77 let, iz. Dragovškega, Majcen Bogomil, 42 let, iz Litije, Bole 
Milan 61 let, iz. Litije, Jere Frančišek, 51 let iz Dragovškega, Hvala Franc, 
56 let, iz Jevnice, Novak Janez, 52 let, z Dol pri Lit i j i , Štempihar Janez, 87 
let, iz Male Gobe. 

Jože Čož 



Na litijskem mostu meje ustavila 
dobra znanka s Sp. Loga, Roza Ber-
dajs. Naročila mi je, da naj pridem 
ob tej in tej uri na Sp. Log. Operirati 
bom moral ranjenega partizana. 
Najbrž mu bo treba odrezati roko. 
Najin pogovor sva morala hitro ko
nčali, ker sem zagledal nevarnega 
gestapovca Kiiskelina, tako nekako 
seje pisal, in sva šla vsak svojo pot. 
Gestapovee je že enkrat napravil pri 
meni doma preiskavo in vedno, ka
dar sem ga moral srečati, sem imel 
slab občutek. 

Doma sem za predvideno opera
cijo vse skrbno pripravil. Razkužil 
sem instrumente, za vsak primer pa 
tudi položil žagico na dno steri-
lizatorja. Če bi me namreč kje usta
vi l i , bi tudi laik sklepal, da tak inšt
rument ne sodi k običajnim zdravni
škim intervencijam na podeželju. 
Seveda sem vzel na pot primerno 
količinoobvezilnega materiala, raz
kužil, ster za narkozo, injekcije, sk
ratka, vse, kar je potrebno za večji 
operacijski poseg. Tako otovorjen 
sem se peljal s kolesom proti Sp. Lo
gu, kajti moj avto je bil že več 
mesecev nevozen. Pa tudi sicer je bi
la vožnja s kolesom varnejša. Upal 
sem le. da ne bom srečal patrulje, ki 

so ob tistem času pogosto krožile po 
okolici. Tam pri Maljeku mi pride s 
kolesom nasproti fantič in pove, da 
gre neka patrulja proti Bregu. In že 
jo vidim prihajati izza ovinka. Peljal 
sem korajžno naprej. Bili so belogar
disti. Niso me ustavili. Morda meje 
kdo prepoznal. Moram pa priznati, 
da mi je postalo ob srečanju pošteno 
vroče. Na dogovorjenem kraju na 
Sp. Logu meje že čakala Gajžarjeva 
Anica. Sla sva po strmi bližnjici pro
ti Smrtnici, poti, ki pelje proti 
Gračanovi (hiši) domačiji. Ta leži 
visoko na hribu. Na začetek poti pa 
so imeli dober vpogled stražarji Ver-
machta in banšuca, ki so imeli 
bunkerje na postaji Sava ali Sa-
vadorf. kakor so jo imenovali ta
krat. Zato tudi najin ovinek po bli
žnjici. Hoja čez Smrtnico, ki se tako 
imenuje zaradi nekaj smrtnih nesreč, 
naju je oba kar dobro ogrela. K o sva 
prišla do prvih senožeti. sva že zagle
dala razpostavljene partizanske st
raže. V hiši pri Gračanovih je bilo 
precej živahno. K o sem se pozdravil 
z znanci — bili so povečini domačini 
— sem si seveda najprej ogledal 
ranjenca. Ležal je na dolgi mizi. Bil 
je vročičen in močno prizadet. Roko 
je imel ranjeno pod komolcem. Vse 

Amputacija roke 
je bilo vneto in ognojeno. Bezgavke 
v komolčen pregibu so bile nabrekle 
in boleče, prav tako v pazduhi, na 
koži pa so bile živo rdeče proge. 
Mrazi lo ga je. Pač septično stanje. 
Kaj storiti? Jasno, da bo treba am
putirati. Le kje? Tik pod komolcem, 
kar bi bilo funkcionalno najbolj 
ugodno. Vendar sem se spričo vnetih 
procesov odločil za amputacijo nad 
komolcem. Izbrati sem moral ljudi, 
ki mi bodo pomagali. Prisoten par
tizanski zdravnik bo asistirah Gra -
jžar pa narkotiziral., Ukrenil sem 
vse, kar je za tak poseg pač nujno. Z 
bencinom in jodom sem razkužil 
nadlaket, nad mestom predvidenega 
reza in pod njim ovil okončino s ste
rilno gazo in napravil Esmarhovo 
prevezo. Nataknil sem si razkužene 
gumijaste rokavice in dal Grajžarju 
znak. da začne kapati eter na masko. 
Ranjenec je kmalu nehal šteti in je 

zaspal. Kljub dobri prevezi je.seveda 
priteklo nekaj krvi. K o sem odvezal 
žile, tovariš Boris mi je dobro 
stregel, in sem s peanom navil in pre-
rezal živce ter začel žagati kost, seje 
onesvestil narkotizer. Steklenica z 
etrom mu je padla iz rok, partizan 
Miško pa seje prebudil. Začelje vpi
ti, ne, tuliti je začel. Razumljivo! Na
stala je kar precejšnja zmešnjava, ki 
pa sva jo z Borisem hitro obvladala. 
Narkozo je prevzel nekdo drug in po 
kratkem času je Miško spet zaspal, 
tako da sva z. Borisom operacijo 
hitro končala. Po šivanju in obvezi 
sem dal navodila, kako naj naprej 
oskrbe ranjenca, ki seje začel prebu
jati. Za vsak primer pa, če bi me 
domov grede zaustavila kaka patru
lja, sem naročil domačim naj katera 
od žensk leže v posteljo. Izgovarjal 
bi se namreč, da sem pač v hribih 
moral opraviti ginekološki poseg. 

Čez štirinajst dni sem spet prišel in 
pogledal, kako in kaj. Takrat pa me 
je peljala njegova žena v bližnjo 
hosto, kjer so mu v gostem smrečju 
napravili kar udobno ležišče in ga 
oskrbovali z vsem potrebnim. Tem
peratura je nazadovala, pa tudi 
mrazilo ga ni več tako. Imel je bol
ečine ob krmi. Moral sem odstraniti 
nekaj šivov. Gnojilo seje. Nekaj dni 
zatem sem odstranil še ostale šive, z 
njimi pa tudi nekaj koščic. Rana seje 
počasi celila, persecundam, kot pra
vimo strokovno. 

Ta ranjeni partizan, Franc Peter-
ka-Miško, je bil rojen v kmečki 
družini na Sp. Logu. Tudi njemu je 
bil namenjen isti poklic. Šolo je 
obiskoval na Savi, kamor je moral 
vsak dan z brodom preko vode. K o 
je izbruhnila vojna, se je kmalu 
opredelil za pravo stran kot skoraj 
vsi iz vasi. Bil je aktivist, obvešče
valce in nazadnje predsednik gospo
darske komisije. Zato je imel seveda 
odgovorne naloge, ki jih je požrtvo
valno in vestno opravljal. Sredi mar
ca 45 je moral priskrbeti za napove
dani prihod Dolenjskega odreda eno 
govedo in drugo hrano. Moral je v 
dolino, da bi vse to organiziral. Ja-
blaniška in šmarska dolina sta bili 

Piše: 
dr. Franc Lebinger 

po hudi hajki večji del zasedeni od 
umikajočih se Nemcev. Šla sta sku
paj z. Dolžanom, načelnikom na
rodne zaščite. V megli, bilo je okoli 
polnoči, nista mogla opaziti znakov 
za nevarnost kot je bilo dogovorje
no. Previdno sta se pomikala proti 
vasi, ko ju je zaustavil »halt!« 
Dolžan se je vrgel na tla in že je 
dvakrat počilo. Zadet je bil v levo 
roko. Tekel je nazaj proti Gračanu . 
Roka ga je bolela in močno je kr
vavel. Spotoma je obnemogel in mo
ral dalj časa počivati. Proti jutru seje 
privlekel do domači je Poldeta 
Hauptmana, tudi partizana. Po 
dveh dneh so utegnili dobiti zdravni
ka, že omenjenega tovariša Borisa. 
Ta mu je odrezal roko v zapestju, 
kajti visela je le na koži in eni kiti. 
Teden dni zatem pa so poklicali 
mene. Po končani vojni seje Miško 
še nekaj časa ubadal s kmetijo. Imeli 
so po 6 do 7 glav živine in redili nekaj 
prašičev. Vsega tega pa z eno roko ni 
več zmogel. Zaposlil seje kot vratar. 
Danes uživa zasluženi pokoj in še 
vedno kaj malega postori pri hiši. 

Opisal sem in iztrgal pozabi 
droben dogodek iz Zasavskih hri
bov, tako rekoč ob robu velikih do
gajanj tistih dni. 

* 
• 

* * * * • 
* 
i 
• 
• 
• 
* • • * * • * * * * 
* * * 
* 
* * 
* * • * 

ZAHVALA 
Ob boleči in prerani izgubi našega dobrega m o ž a , oče ta , brata, 
bratranca, strica 

IVANA NOVAKA 
Z Dol pri Litiji št. 4 

ki ga je 9.6. 1986 zahrbtna bolezen 
iztrgala iz naše sredine, se iskreno 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
znancem in sosedom. Še posebno 
zahvalo smo dolžni Kovinarski 
Krško, T O Z D Transportne na
prave Dole, KS Dole, G D Dole, 
Osnovni šoli Dole ter Srednji šoli 
tehničnih strok in osebnih storitev 
iz Ljubljane, ki so v teh težkih tre
nutkih sočustvovali z nami in po
darili toliko cvetja. Hvala tudi g. 
župniku za lep cerkveni obred, 
pogrebcem in vsem, ki ste ga v ta
ko velikem številu pospremili na 
njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Anica ter hčerki 
Mi ra in Joži 

Usposobljene ekipe 
civilne zaščite 

za prvo medicinsko pomoč 
V osnovni šoli na C K S Litija je bilo dne 23. 5. 1986 V I L občinsko tekmovanje 

ekip prve medicinske pomoči iz enot civilne zaščite K S , enot C Z organizacij zd
ruženega dela in enot Rdečega križa v občini Litija. 

Tekmovanju so pripravili sodelavci O O Rdečega križa in Oddelka za ljudsko 
obrambo So Litija. Tekmovanje se izvaja vsako drugo leto kot oblika dopol
nilnega pouka in usposabljanja za pripadnike enot civilne zaščite in R K . 

Po končanem dopolnilnem pouku in na podlagi doseženega uspeha pri uspo
sabljanju v KS se je tega dne odvijalo tekmovanje ekip prve medicinske pomoči. 

Z minimalno razliko 1 točke je osvojila prvo mesto ekipa P M P C Z KS Jevniea. 
ki sojo sestavljali Silva Kovic, Mojca Rus, Mi ra Parkelj, Andreja Kalan, Nada 
Štros, in Rado Zupančič, pred ekipo P M P C Z Litija-levi breg. Velja omeniti tudi 
ekipo P M P IUV Šmar tno , ki je osvojila 3. mesto. 

Doseženi rezultati ekip P M P : 
1. C Z KS Jevniea 110 točk 
2. C Z KS Litija-levi breg 109 točk 
3. C Z IUV Šmar tno 101 točk 
4. C Z KS Šmar tno 92 točk 
5. C Z KS Dole 91 točk 
6. C Z K S Vače . 90 točk 
J. C Z L I L Litija KO točk 
8. O O R K Litija ' 76 točk 

Priznanja in pokal je najboljšim ekipam in posameznikom izročil podpredsed
nik IS SO Litija tov. Karlo Lcmut. 

Ekipa prve medicinske pomoči C Z KS Jevniea seje kot najboljše občinska eki
pa udeležila republiškega tekmovanja ekip P M P C Z in R K , ki je bilo 14. 6. 1986 v 
Zagorju, in dosegla zelo dobro 46. mesto. Čest i tamo. 

Prehodni pokal civilne zaščite gasilcem S Z KS Litija 
desni breg 

14. 6. 1986 so kot vsako leto spet pomerili moči in znanje ter usposobljenost 
gasilci civilne zaščite v občini Litija. Tekmovanje se je odvijalo pri kegljišču v 
Liti j i . Kljub deževnemu vremenu so v tekmovalnem duhu prikazali svojo us
posobljenost za reševanje. 

Tekmovanje sta pripravili Občinska gasilska zveza Litija in Občinski štab za 
civilno zaščito SO Litija skupaj za člane, članice in C Z . Samo tekmovanje je bilo 
dobro organizirano in je dalo dobre rezultate. K temu so prispevale vsekakor 
pravočasne organizacijske in strokovne priprave. 

Najboljša je bila gasilska desetina C Z in KS Litija-desni breg pod vodstvom 
desetarja Marjana Brežana. Širok nasmeh ob prejemu pokala za doseženo prvo 
mesto in prehodni pokal v trajno last je izkazoval njegovo zadovoljstvo. Večletni 
trud njegove desetine se je izplačal. Trikrat so osvojili prvo mesto. In da je 
zadovoljstvo še večje, velja omeniti, da so od njih boljši samo še člani G D Liber-
ga. Toda povprečna starost gasilske desetine C Z Litija-desni breg je 40 let, G D 
Liberge pa 25 let. To pa tudi nekaj velja. 

Gasilsko desetino C Z KS Litija-desni breg sestavljajo: desetar Marjan Brežan 
in gasilci C Z Franc Baš, Franc Koprivnikar, Ladislav Završnik, Pavel Zupančič, 
Miroslav Flus, Jože Flus, Franc Potisek, C i r i l Jerina in Mirko Borštnar. 
Strokovno vzgojo z desetino pa je izvajal član štaba Franc Oven. 

Nič slabše se ni uvrstila gasilska desetina C Z K S Kresnice, ki je zaostala za 
prvimi za minimalno razliko. Kljub temu da so prvič tekmovali in imeli precej 
težav s pripravami, pa so dokazali, da so strokovno zelo usposobljeni za 
reševanje. 

Doseženi rezultati so razvidni iz tabele uvrstitve. Analiza tekmovanja je po
kazala, da so vse gasilske desetine C Z zelo dobro usposobljene za reševanje, po
hvalno pa je tudi njihovo prizadevanje pri usposabljanju, ki ga izvajajo sami v 
svojih K S . 

Tekmovanja gasilskih desetin C Z se je udeležilo 10 desetin C Z : KS Jevniea, 
Kresnice, Vače, Sava, Polšnik, Šmar tno , .lablanica, Kostrevnica in Žal pa se 
Litija-levi in desni breg. 

Žal pa se tekmovanja ni udeležilo 5 gasilskih desetin C Z in KS Hotič, Dole. 
Gabrovka, Primskovo in Št. Poljane ter gas. desetin C Z iz D O : Predilnica Litija, 
I U V Šmar tno , L I L Litija in Presad Gabrovka. Branko Ojnik 

f iasilsko društvo Polšnik prodaja hišo s pripadajočim zemljiščem 
na Polšnku št. 15. 

Vse podrobnejše informacije dobite na Gasilskem društvu Pol
šnik (tel. št. 873-103 ali 873-030), kamor lahko pošljete svoje 
cenjene ponudbe. 

DOBRA VOLJA 
IZ PARTIZANSKEGA 

NAHRBTNIKA 
Jože Štok-Korotan 

Skopuški čevljar 
Mladi partizan Mat ko je imel že dal j časa težave z obutvijo, ker je 

imel velike noge. Zato se je že večkrat oglasi/ pri bogatem čevljarju 
ter ga nagovarjal za gojzerje. ki so čepeli v omarici in čakali kupca. 
Toda mož je bil preskopuški. da bi jih dal Matku zgolj samo za za
hvalo, partizan pa seveda ni imel denarja. 

Ko je zapadel sneg. je Malko že tako raztrgal čevlje, tla so mu 
prsti gledali iz njih. Ovija/ jih je z vrečevino, vendar vse to ni dosti 
pomaga/o. Zato seje proti partizanskim pravilom namenil, da si bo 
pošteno privoščil skopuha. S patruljo seje napotil v vas. Dva borca 
sta ostala pred vrati. Matko pa je odšel v hišo k čevljarju. Po običaj
nih pomenkih je navezal pogovor na gojzerje. 

»Daj no. da jih pomerim, če so mi sploh prav!" je začel. 
»Le kaj jih boš pomerjal, saj nimaš denarja!" je menil skopuh. 
»Kaj veš. morda mi pa stric pošlje kakšen cvenk,« je odgovori/ 

Malko in začel pomerjali gojzerje po podplatih. 
Ko sla soborca opazila skozi okno, daje Matko že obul čevlje, sta 

izstrelila v zrak rafale iz brzostrelk in za vpila: 
»Nemci!" 
Čevljar se je prestrašen prevrnil s stola. Matko pa je v novih 

čevljih planil skozi vrata v noč — in nikdar več se ni vrnil k sko-
puškemu čevljarju, kjer je pustil svoje obnošene čevlje. 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi naše dobre mame, babice in prababice 

ANE TRČON 
Kraševčeve mame 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za 
darovano cvetje ter izrečeno sožalje. Še posebno se zahvaljujemo 
župnikom Kavčiču, Juhantu in Spornu za opravljene obrede in kolek
tivom Lesne industrije Litija — Zagorica, Gradmetala, Predilnice in 
Usnjarne Šmar tno . Hvala vsem, ki ste jo spremili na njeni zadnji poti. 

Žalujoči: sinova Lojze z družino in Franci, hčerke A n i , Joži , Marta in 
Tončka z družinami, vnuki in pravnuki 

SGD BETON ZAGORJE, TOZD GRADMETAL LITIJA, 
objavlja naslednja prosta dela in naloge: 

1. BLAGAJNIKA NA PGM 
(nadomeščanje delavke med porodniškim dopustom) 
Pogoj: končana šola ekonomske ah administrativne smeri V . stopnje 
zahtevnosti. 

2. 3 KV ZIDARJEV 
Pogoj: končana šola gradbene smeri IV. stopnje zahtevnosti 

3. 3 KV TESARJEV 
Pogoj: končana šola gradbene smeri IV. stopnje zahtevnosti 

4 . 3 GRADBENIH D E L A V C E V 
Pogoj: odslužen vojaški rok 

5. 2 K V KLEPARJEV 
Pogoj: končana šola kovinarske smeri IV. stopnje zahtevnosti 

6. 2 KV ELEKTRIKARJEV 
Pogoj: končana šola elektro smeri IV. stopnje zahtevnosti 

7. 2 KV MONTERJEV OGREVALNIH 
NAPRAV 
Pogoj: končana šola kovinarske smeri IV. stopnje zahtevnosti 

Za realizacijo novih programov v kovinarski dejavnosti in proizvodnjo 
novih voznih agregatov vabimo k sodelovanju sodelavce naslednjih kovi
narskih profilov: 

— diplomirane strojne inženirje, 
— strojne tehnike 
— strugarje 
— ključavničarje 
— rezkalce 
— varilce itd. 

Pisne prijave z ustreznimi dokazili naj kandidati pošljejo na naslov: S G D 
BETON Z A G O R J E , T O Z D G R A D M E T A L Litija, Ljubljanska c. 9 v 
roku 15 dni od objave razpisa. 

ZAHVALA 
Ob prerani izgubi dragega m o ž a , oče ta , sina. brata in strica 

MILANA MAJCNA 
obrtnika 

se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, znancem in prijate
ljem za darovano cvetje in iz
raženo sožalje. Posebna hvala 
gospodu župniku za prelepo opra
vljen obred, tovarišu Vrlačniku z 
Dol za poslovilni govor. Gasilske
mu društvu Dole ter litijskmi 
pevcem. 
Še enkrat hvala vsem. ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Dragica, hči Alen
ka, sin Matjaž, mama, ata, brat, 
sestre in vsi ostali 

ZAHVALA 
Ob mnogo prerani in boleči izgubi našega 

JANIJA BERDAJSA 
z Javorja 

Sredi s o n č n e g a dne, v največji 
o troški razigranosti je odše l od 
nas. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, 
ki ste kakorkoli počast i l i spo
min nanj in nam pomagali ter 
ga pospremili na zadnji, mno
go prerani poti. 

Vsi njegovi 



Vzpon 
Prejšni mesec so prizadevni orga

nizatorji Turističnega društva Vače, 
Projekta Vače 1981 in litijskega Par
tizana izvedli prvi kolesarski vzpon do 
geometričnega središča Slovenije — 
po ocenah vseh udeležencev nadvse 
uspešno. 

Na startu v Litiji pred Kegljiščem se 
je zbralo kar 160 kolesarjev iz bližnje 
in daljne okolice, k i so želeli tudi s 
kolesom priti prav v središče naše re
publike. Večina je bila opremljena 
prav po kolesarsko, z dirkalnimi kole
si in v pisanih majicah, kakršne nosijo 
pravi kolesarji, nekateri pa so sklenili 
priti na G E O S S tudi s preprostejšimi 
kolesi — tem gre še posebno priznanje 
(če so seveda uspeli priti do konca), saj 
navsezadnje vzpon do Sp. Slivne, kjer 
je G E O S S , ni tako preprost. 

Pisana kolona kolesarjev je ob 10. 
uri krenila po Zasavski cesti, čez most 
in nato po Ljubljanski cesti 400 m višje 

tiča je vožnja potekala v zaprti koloni 
z vozili milice in organizacijskega 
odbora na čelu, tu pa se je pričelo 
zares. Čeprav letošnji vzpon na 
G E O S S ni bil tekmovalnega značaja, 
pa so nekateri bivši kolesarji (med nji
mi tudi reprezentant Zakotnik) in 
dobro trenirani rekreativci močno 
potegnili in kolona se je raztegnila. 
Klance pod Vačami je vsak po svoje 

in zadihan — pogledal navzdol v 
dolino, od koder je prisopihal, ter bil 
zadovoljen in srečen z zmago nad dol
gim klancem. Organizatorji prvega 
vzpona na G E O S S so se zares potrudi
l i . V Sp. Slivni so nato organizirali 
razne zabavne aktivnosti, tako da je 
bilo zares prijetno. 
Vsak udeleženec je lahko izvlekel eno 
srečko za srečelov — zadela pajevsa-

GEOSS in Vače sta spet nekaj pridobila 
Nedvomno takšna prireditev, kot je kolesarski vzpon na GEOSS, 

vzbudi zanimanje javnosti, saj je zelo odmevna. Za razvoj turizma 
in s tem splošnega razvoja Vač in GEOSS, so prav takšne stalne 
dejavnosti odločilnega pomena. Ob tej prireditvi so namreč močno 
oživele razne akcije za asfaltiranje ceste od Vač do Slivne, za ure
janje Vač in Litije, brez katere pa tudi drugih območij turistično ne 
moremo razvijati. Skratka, za prizadevne delavce Projekta Vače 81 
in Turističnega društva Vače in celo občino je bila to še ena zmaga 
več. 

ka srečka, torej nihče ni ostal še brez 
darila. Poleg tega pa so dobili posebne 
nagrade še najstarejši, najmlajši, naj
težji, najlažji, največji in najmanjši 
udeleženci, najštevilnejša družina in 
skupina, društva oz. organizacije. 
Slednjo nagrado so dobili kolesarji iz 
Črnuč, nagrada pa je bila živ jagenj
ček, ki ga je podaril tamkajšnji gostil
ničar .lože Kimovec. 

Vzpona na G E O S S se je udeležila 
tudi skupina zamejskih Slovencev iz 
Trsta, ki je prejela še posebno priz
nanje. Skratka, bilo je prijetno in 
veselo. Vs i , ki so prikolesarili od Litije 
do G E O S S - a , so seže letos odločili, da 
bodo drugo leto spet prišli. Prireditev 
bo namreč postala tradicionalna, 
vsako leto v začetku junija. 

Štefan S. 
(Tine Brilej) 

Mnoge ideje 
Prireditev, kakršna je vzpon 

na GEOSS, seveda povzroči tu
di razne komentarje in razmi
šljanja. Zelo zanimiv je bil 
predlog, da bi se vzpon na 
GEOSS pričel na Bogenšperku 
in bi s tem povezali dvoje turisti
čnih znamenitosti v naši občini, 
pa organizacija posebnega ko
lesarskega maratona od Litije 
do Medijskih Toplic ter nazaj 
na Bogenšperk, s čimer bi po
vezali kraje, kjer je živel Val
vasor. Skratka, organizatorji 
bodo lahko izbirali med mnogi
mi idejami, ki bi še dodatno po
pestrile takšne prireditve. 

Prodam 1000 m : zazidljivega ze
mljišča 6 km iz Litije, lepa sončna 
lega. Naslov v uredništvu. 

ležečemu cilju naproti. Kar nekam 
prehitro so kolesarji zapustili Lit i jo, 
pogled na valujočo in barvito kolono 
je bil resnično doživetje. D o Sp. Ho-

premagoval — večina kar uspešno. Od 
Vač do Slivne je cesta sicer makadam
ska, vendar so jo organizatorji uspeli 
tako dobro pripraviti, da kolesarje 

Zaživela Z TKO Litija 
Po skoraj desetih »sušnih« letih je ponovno pričela z delom Občinska 

zveza telesnokulturnih organizacij Litija. Na skupščini vseh osnovnih 
telesnokulturnih organizacij v občini 18. junija je bil za predsednika ZTKO 
izvoljen Tine Brilej, posamezne odbore pa bodo vodili: Andrej Poglajen za 
množično telesno kulturo, Mojca Lebinger za šolski šport, Hari Lepold za 
tekmovalni šport in Janez Kobal za tehnično kulturo. 

Na skupščini so sprejeli tudi smernice za nadaljnji razvoj telesne kulture v 
občini. Glavni poudarki bodo na množičnem vključevanju vseh ljudi v redno 
telesnokulturno dejavnost razvoja šolskega športa in dvig kvalitete športnih 
dosežkov, pri čemer bodo podpirali le tisti tekmovalni šport, ki ima tudi 
rezultate. M. J . 

Spoštovani 
bralci! 

S tole številko se za nekaj 
časa poslavljamo od vas, iz
šli bomo spet sredi septemb
ra. 

Vsem vam želimo prijetne 
počitniške dni in veliko son
ca. Jeseni pa nasvidenje! 

Uredništvo 

GLASILO OBČANOV: 
Ustanovitelj: Občinska konfe
renca SZDL Litija. Glavni 
urednik: Andrej Kralj. Ureja 
uredniSki odbor: Joie Sevljak 
(odgovorni urednik), Mija Ber-
nik, Rudi Bregar, Dušan Gnez
da, Franc Končar, Gorazd 
Mavretič, Slavko Rokavec, Bo
ris Žulek, Jelka Belec (lektor 
Glasila občanov). Uredniški 
odbor Delegatskega obvešče
valca: Tine Brilej (odgovorni 
urednik), Mari Merzel, Vid 
Praunseis, Rota Urbane. Pred
sednik časopisnega sveta: Hilda 
Bole. Oblikovanje in tehnično 
urejanje: Drago Pečenik. Pri
prava zatisk.DIC TOZD Gra
fika Novo mesto. Tisk: Tiskar
na Novo mesto. Naslov uredni
štva: Litija, Parmova 9, tel.: 
881-617. Časopis prejemajo vsa 
gospodinjstva v občini brez
plačno na dom. 

sploh ni posebno motila. Pri tem seje 
zlasti izkazal litijski obrat Cestnega 
podjetja Ljubljana. 

Že na Vačah, še posebej pa na Sp. 
Sivni, so gledalci bučno pozdravili 
vsakega kolesarja in mu s tem dali še 
dodatno voljo za dosego cilja. Prav pri 
G E O S S - u je bil cilj. Tu je vsak kolesar 
prejel spominsko medaljo in diplomo 
ter poseben bilten. Vsak je — prepoten Tudi šaljivih pogovorov med tekmovalci in voditeljem programa ni manjkalo 

/ O Gospodarska banka Ljubljana 

DELOVNA SKUPNOST LJUBLJANSKA BANKA, GOSPODARSKA BANKA LJU
BLJANA ŠIRI MREŽO SVOJIH POSLOVNIH ENOT V LJUBLJANI DA BI 
OBČANOM ZAGOTOVILA BOLJŠE STORITVE 

Da bi dosegli zastavljeni načrt, želimo USPOSOBITI NOVE SODELAVCE s 
smislom za delo z ljudmi in odgovornim odnosom do dela za opravljanje del in nalog 
pri poslovanju z občani. 

Omogočamo opravljanje PRIPRAVNIŠTVA SREDNJEŠOLCEM DRUŽBOSLOV
NE SMERI po privlačnih programih, ki usposabljajo pripravnika za delo z občani, 
poglabljajo njegovo knjigovodsko znanje in mu dajejo sposobnosti za delo z moder
nimi birotehničnimi pripomočki. 

Nudimo vam zanimivo delo, pripravniško nagrado v višini, določeni s samouprav
nim aktom, možnosti usposabljanja v poklicu, pridobitev višje stopnje izobrazbe in 
pomoč pri reševanju potreb vašega standarda. 

Za podrobnejše informacije se oglasite pri nas osebno ali pokličite po telefonu 
(061) 442-466. Z veseljem vas bomo seznanili o vsem. 

PISNE PRIJAVE SPREJEMAMO NA NASLOV: LJUBLJANSKA BANKA, GOSPO
DARSKA BANKA LJUBLJANA, SLUŽBA ZA KADROVSKE ZADEVE, ŠMARTIN-
SKA CESTA 132, 61000 LJUBLJANA. 

Še vedno le tekma s samim seboj 
Tudi če bodo drugo leto vsakemu kolesarju izmerili čas in s tem 

ugotovili tudi vrstni red (eventuelno po katerogorijah), bo kolesar
ski vzpon na GEOSS še vedno imel osnovni namen tekme vsakogar 
s samim seboj in ne z drugimi. Vsakdo, ki se bo s kolesom le z lastni
mi mišicami povzpel do vrha, bo deležen enakega priznanja in bo 
prejel enako spominsko kolajno ne glede na to, da bodo vsem izmeri
li tudi čas in razglasili vrstni red najhitrejših. 

Kolesar Marjan Breian je dobil nagrado, ker je moralo njegovo kolo prenašati naj
večjo teto. (Foto: Go) 

F A • C T 1 8 • I I I I I I 
Filmska razglednica 

Počitniško vzdušje je že na vrhuncu. Prvi seže vračajo z oddiha na Jad
ranu, drugi pa tja šele odhajamo. Kljub dopustom pa smo program l i 
tijskega kina razširili na tri filme tedensko. Tako boste lahko vsi, ki ste 
ostali doma, del dneva preživeli oh ogledu priljubljenega filma. V mesecu 
avgustu in septembru vam ponujamo 24 filmov in prepričan sem, da 
bomo z njimi ugodili vsem okusom. 

V začetku avgusta (2. in 3.) bomo zavrteli ameriški akcijski film ŠAM
P I O N Z N E Ž N I M S R C E M . Zgodba pripoveduje o mladem countrv pev
cu, ki se zaradi pomanjkanja denarja poiskusi v boksu. Po hudih izku
šnjah tudi uspeh ne izostane. 

V času od 5. do 10. avgusta si boste lahko ogledali tri filme: N E O N S K A 
D Ž U N G L A , N O Č Č A R O V N I C in POLNOČNI M A Š Č E V A L E C . 

Fi lm Neonska džungla nas bo popeljal v moderni svet, svet luči, blišča 
in kriminala. Ljubitelji grozljivk — napetih in strašnih scen, bodo uživali 
ob ogledu filma Noč čarovnic. Za ljubitelje akcije in streljanja pa bo kot 
nalašč ameriški kriminalni film Polnočni maščevalec. 

Mlade gledalce bo zagotovo pritegnil francoski mladinski film ČAS 
P R V E L J U B E Z N I . To je zgodba o romantičnih ljubeznih najstnikov in 
njihovih prvih življenjskih izkušnjah. 

Nadebudni fantič se v stanovanju igra s svojim računalnikom. Pri tem 
svojem delu pa se nevede poveže z glavnim vojaškim kompjuterjem, ki v 
svojem programu skriva vse pomembne vojaške šifre. Seveda vse to po
vzroči neverjetno paniko v vojaških krogih in fantič se mora začeti boje
vati za svoje življenje. To je kratka vsebina ameriškega filma V O J N E 
I G R E , ki bo na sporedu 14. in 15. avgusta. P O R O Č N A L A D Y paje film, 
ki prihaja iz angleške kinematografije. Lepi Barbari življenje na vasi ni 
preveč všeč, zato se odloči, da se bo kdaj pa kdaj tudi malo pozabavala. 
Preobleče se v cestnega roparja in tako vsako noč krade po cestah, vse 
dokler ne sreča lepega razbojnika Jacksona...! 

V I K T O R — V I K T O R I J A , G O S P O D A R Z M A J in U M A Z A 
NI INŠPEKTOR H A R R Y pa so filmi, ki jih bomo prikazali tretji teden v 
avgustu. Vsi trije filmi so zelo znani, zato naj povem le to, daje v prvem 
odlično zaigrala Julie Andrevvs, v zadnjem pa Clint Eastvvood. 

Tudi v zadnjem avgustovskem tednu bomo nadaljevali s kriminalkami, 
in sicer ameriško Z A R O T A V S A N F R A N C 1 S C U in angleško BITI A L I 
N E BITI . Za zaključek meseca pa smo pripravili ameriško grozljivko TI
HI BES. Neustrašni šerif lovi norega morilca, ki je iznakazil neko 
žensko. Pri lovu je morilec hudo ranjen in ga odpeljejo v bolnišnico, kjer 
ga skupina znanstvenikov poskuša obdržati pri življenju z neko novo for
mulo. Pri tem pa iz njega naredijo s trašno, neuničljivo bitje. 

Mesec september bosta začela italijanska komika Bud Spenccr in 
Terence H i l l , ki nas bosta zabavala v filmu P A R — N E P A R . Sledila bo 
ameriška grozljivka K A M I O N S M R T I . F i lm pripoveduje o težkem 
tovornjaku, ki nenadoma začne morilski pohod po mestu. 

6. in 7. septembra pa bomo predvajali najboljši jugoslovanski film za
dnjih let O Č E N A SLUŽBENI POTI . 

Jean Paul Belmondo in Peter Sellers nas bosta zabavala v filmih V E 
LIČASTNI in M A Š Č E V A N J E I N Š P E K T O R J A C L O U S E A U J A . Vmes 
pa bomo zavrteli še francoski erotični film S O B A R I C E . 

G R O Z L J I V I V I K E N D je naslov3. dela serije filmov P E T E K , 13. Tudi 
v tem filmu ne bo manjkalo krvavih prizorov, ki skozi ves film uspešno 
manipulirajo z živci gledalcev. 

Zanimiv bo tudi ogled ameriškega filma D A N P O T E M , še posebej se
daj, ko se nam je atomska energija že nekajkrat izmuznila iz rok. F i lm 
prikazuje atomski spopad med SZ in Z D A in njegove posledice, ki niso 
nič vzpodbudne. 

P L A V I G R O M je zanimiv ameriški film, ki pripoveduje o tajnem or
ožju ameriške policije, posebnem helikopterju, ki ima v svoji opremi tudi 
poseben laser, ki omogoča pogled skozi stene. V glavni vlogi je odlično 
zaigral Roy Schieder. 

V avgustu si boste ogledali prvi del filma ČAS P R V E L J U B E Z N I , v 
septembru pa še drugi del PO PRVI L J U B E Z N I . 

Za konec septembra pa smo pripravili še avstralski vojni film 
G A L I P O L J E . 

Tako, prišli smo do konca. Za mesce dni se poslavljam od vas in vam 
kličem nasvidenje v oktobru. 

Gorazd Mavretič 


